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Náklad 6 000 výtisků je distribuován roznáškovou
službou zdarma do každé domácnosti, podnikate-
lům a firmám v katastrálním území města
Rychnova nad Kněžnou.
Grafické zpracování: 
Mgr. Miroslav Hofmann
Tisk UNIPRINT Rychnov nad Kněžnou.
Fotografie na titulní straně: Hráz Ivanského jezera.
Foto: Miroslav Hofmann

Přála bych si, aby uplynulých několik měsíců nevzalo
chuť do práce podnikatelům, sportovním trenérům nebo
organizátorům kulturních a společenských akcí. 

Letošní rok je totiž u nás v Rychnově nad Kněžnou do jisté
míry výjimečný a jako místní patrioti na to nechceme
zapomenout. V prosinci by své jubilejní 80. narozeniny
oslavil Rudolf Rokl. Fenomenální klavírista, virtuos a pře-
devším skvělý člověk. Muž, který se do historie zapsal jako
spolupracovník Karla Gotta, Jitky Zelenkové nebo Felixe 
Slováčka. S trochou nadsázky chci říci, že rok 2021 je
rokem Rudolfa Rokla. 

A právě na jeho počest jsme už v únoru, v době přísného
lockdownu, vymysleli projekt online koncertů Střechy
Rychnova. Cílem bylo a stále je důstojně oslavit výročí
jednoho z nejvýznamnějších rychnovských rodáků.
Jevištěm se stane budova rychnovské nemocnice
a Společenského centra. Diváky budou lidé u chytrých
televizorů, počítačů a mobilních telefonů prostřednic-
tvím sociálních sítí. O projektu Střechy Rychnova mluví-
me už od února, ale bohužel nám nepřálo počasí, aby-
chom mohli na rychnovských střechách natáčet. Náš
koncept je přímo závislý na počasí, a tak věřím, že diváci
si na skvělé koncerty rádi počkají. 

Celkem jsou připravené 4 koncerty. Poctu Rudolfu Roklovi
zahraje mladý talentovaný klavírista Matyáš Novák.
Pozvání přijala i Jitka Zelenková. Následující koncerty
jsme se rozhodli věnovat i dalším osobnostem našeho
města. Na Karla Poláčka vzpomene Mladý týnišťský big
band, na Jiřího Šlitra dixieland Black Buřiňos a na pátera
Rybáře kapela Oboroh. První koncert chceme na sociál-
ních sítích uvést v pondělí 31. května od 20 hodin. 

Milí Rychnováci, věřím, že vzpomínku na Rudolfa Rokla
budeme mít možnost si v letošním roce společně užít i na
podzim. Snad neprozradím příliš, když řeknu, že bychom
v září rádi na Starém náměstí uspořádali velký vzpomín-
kový koncert. 

Pěkný červen. 
Jana Drejslová

Obnova vodního díla
Ivanské jezero
Zastupitelstvo města na svém zasedání 26. dubna 2021 schválilo
uzavření Smlouvy o právu provést stavbu „VD Ivanské jezero, rekon-
strukce hráze, ř. km 3,400“ s Povodím Labe, státní podnik. Na základě
žádosti města o poskytnutí podrobnějších informací pro občany,
zaslalo Povodí Labe vyjádření, které předkládáme a doplňujeme
vyjádřením pana starosty Jana Skořepy. 

Vodní dílo bylo zbudováno v letech
1905 – 1907 firmou Lorenc a Dědek
ze Solnice dle projektu Ing. Ortla.
Hlavním účelem výstavby vodního
díla byla částečná retence povodňově
vlny, která umožnila plynulejší prů-
chod velkých vod v řece Kněžné pro-
tékající městem Rychnov nad
Kněžnou. Po úpravě řeky Kněžny
v intravilánu města v roce 1937 ztrati-
la ochranná funkce nádrže Ivanského
jezera na významu.
Více než 110 let staré vodní dílo za
dobu své existence při velkých
povodních několikrát neřízeně pře-
teklo přes korunu hráze. Přes pravi-
delnou péči, kterou Povodí Labe hrázi
věnuje, postupem času došlo k závaž-
né degradaci výplňového zdiva.
Vodní dílo vykazuje dlouhodobě řadu 
provozních poruch, což potvrdil
i Návrh opatření k zajištění bezpeč-

nosti a stability vodního díla, který si
nechalo zpracovat Povodí Labe od
společnosti VODNÍ DÍLA – TBD a.s.
v listopadu 2016.
Návrh se zabýval možnostmi rekon-
strukce formou výstavby nové hráze,
přezdění a zatěsnění návodního líce
hráze nebo zajištěním narušeného
tělesa hráze injektáží. Vzhledem k pří-
činám poruch bylo jako nejvhodnější
řešení zvoleno nahrazení stávající
hráze hrází novou, která bude splňo-
vat současné nároky na bezpečný
provoz vodních děl. 
Při návrhu vzhledu nové hráze byl
brán v potaz důraz na začlenění stav-
by do krajiny a zajištění dlouhé život-
nosti navržených konstrukcí, při
snaze v maximální možné míře
zachovat vzhled původní kamenné
hráze. 

(pokračování na str. 6)

Vizualizace návodního líce nové hráze.

Vážení Rychnováci, 
milí spoluobčané, 
věřím, že doba covido-
vá ustupuje a s kon-
cem května se rozvolní
další vládní opatření.
Sama se těším, až si
dám oběd v restaura-
ci, skleničku vína s přá-
teli, vyrazím do kina,
do divadla nebo fandit
na sportovní utkání. 

Hradec Králové, 5. 5. 2021 – Povodí Labe připravuje celkovou obnovu
Ivanského jezera na Javornickém potoce. Jedná se o vodní dílo vybudované na
začátku 20. století za účelem protipovodňové ochrany Rychnova nad Kněžnou.
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Kdy vyjde zpravodaj?
ČErvENEC - SrPEN
Uzávěrka je v pondělí 21. 6. 
ve 12 hod. Číslo vyjde 3. července.
Září
Uzávěrka je v pondělí 16. 8.
ve 12 hod. Číslo vyjde 28. srpna.
říJEN
Uzávěrka je v pondělí 20. 9.
ve 12 hod. Číslo vyjde 1. října.
LiSToPaD
Uzávěrka je v pondělí 18. 10.
ve 12 hod. Číslo vyjde 30. října.

Reklamace a otázky ohledně 
distribuce vyřizuje pan 
MarTiN NovoTNý, 
tel.: 730 140 116, 
e-mailová adresa:
distribuce.novotny@seznam.cz 

zprávy z redakce 

Nepřišel Vám zpravodaj?

Zdravotnický nadační fond města
Rychnov nad Kněžnou zakoupil tři
nové monitory životních funkcí +
jeden centrální monitor pro oddělení
JIP chirurgického oddělení Nemoc-
nice Rychnov nad Kněžnou. Monitor
vitálních funkcí je přístroj, který slouží
ke sledování stavu pacienta při závaž-
ných zdravotních situacích. K měře-
ným parametrům patří EKG včetně
analýzy arytmií, neinvazivní i invaziv-
ní krevní tlak, saturace kyslíku v krvi,
teplota a další. Neméně důležitým
úkolem monitoru vitálních funkcí je nastavení alar-
mových mezí a při překročení spuštění akustického
i optického alarmu.
Jsem moc ráda, že jsme díky štědrým dárcům,

tak mohli znovu pomoc naší nemocnici. To je smysl
nadačního fondu. 

Mgr. Jana Drejslová,
předsedkyně správní rady Z. N. F.

Zastupitelstvo 
v roce 2021

Práce na přípravě koupaliště ve Včelném jsou v plném proudu. 

Dne 15. 5. 2021 vydalo Ministerstvo zdravotnictví  pokyny,
za kterých lze otevřít od 31. 5. venkovní koupaliště a od 14. 6.
krytý bazén a saunu. V podstatě jde hlavně o snížení kapaci-
ty návštěvníků, hygienické podmínky jsou splnitelné.
Se zahájením provozu krytého bazénu se počítá od výše uve-
deného data, s otevřením koupaliště ve Včelném je to složi-
tější. Zaměstnanci Technických služeb RK stihli vyspravit
obvodové stěny bazénové vany, vyčistit dno, vymalovat
šatny a provést základní úpravy areálu. Počasí bohužel
nepřeje, aby bylo možné opravit praskliny na dně obou bazé-
nů. K tomu je potřeba, aby alespoň 3 dny v řadě nepršelo, to
samé platí pro následné kompletní natření bazénových van.
Teprve poté je možné začít napouštět vodu. TN

Pondělí   22. února
Pondělí 26. dubna
Středa 23. června
Středa 22. září
Pondělí 13. prosince
Začátek zasedání v 16.00 hodin. 

Královéhradecký kraj byl v zimních měsících jedním
z nejvíce zasažených krajů nemocí COVID-19. Jsem
velice ráda, že mohu konstatovat minulost tohoto
stavu. Počty nakažených se výrazně snižují
a nemocnice již nejsou pod tak velkým náporem
přílivu nemocných.
Děti a studenti se nám postupně vrátili do škol, byť
si myslím, že školství mělo dostat mnohem větší
prioritu.
V Rychnově nad Kněžnou se začalo očkovat
8. ledna 2021 v místní nemocnici. V této době se
začalo připravovat vysokokapacitní očkovací cent-
rum ve Společenském centru. Město technicky a
stavebně připravilo pět očkovacích prostorů ve
dvou sálech po bývalé knihovně. Očkovací cent-
rum bylo zprovozněno 23. března 2021.
Rychnovské centrum má minimální objednací

doby a přísun vakcín je v současné době již plynulý.
Bez problémů jsou průběžně aplikovány i druhé
dávky očkování dle závazně stanoveného rozhod-
nutí MZ ČR. Očkování probíhá v souladu s uvolně-
nými věkovými limity a určenými prioritními skupi-
nami. Ke dni 17. 05. 2021 bylo podáno celkem 20
701 vakcín převážně od firmy Pfizer. Okres Rychnov
nad Kněžnou patří v rámci KHK i ČR k nejvíce prooč-
kovaným okresům.
Ráda bych poděkovala všem, kteří se zasloužili o zří-
zení a nyní o provozování očkovacího centra.
Děkuji za vynikající organizaci ze strany vedení
Nemocnice Rychnov nad Kněžnou, lékařům, zdra-
votním sestrám, administrativním pracovníkům,
ale i dobrovolníkům. Všichni si bezpochyby zaslouží
náš obdiv.Věřím, že s teplými dny epidemie odezní.

Jana Drejslová

Kdy otevře bazén a koupalitě?

Očkování v Rychnově nad Kněžnou

Nové monitory životních funkcí pro nemocnici

K datu 17. 5. jsou povolené počty návštěvníků
krytého bazénu určeny takto: počet osob 

v areálu 155,  ve vířivce 6, v potírně sauny 8.
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Cyklobusy opět jezdí
Cyklobusy do turistických regionů jsou v letošním roce v provozu
od 29. května do 28. září a budou jezdit opět každou sobotu a ne-
děli, navíc také o svátcích 5. - 6. července a 28. září. 
Od  letošního  roku  se na území Královéhradeckého kraje  setkáte
povětšinou  se  zcela  novými  autobusy,  v  některých  případech
i s novými dopravci. S tím přichází i řada novinek, například v odba-
vení v autobusech. Od 7. 3. 2021 je možné platit jízdné nejen hoto-
vostí a bezkontaktní čipovou kartou, ale také platební kartou. Nově
je možné také odbavení papírové přestupní  jízdenky QR kódem.
Tímto odpadá nutnost vlastnit bezkontaktní čipovou kartu při pře-
stupech mezi spoji. Po loňském uzavření hranic je v letošním roce
v opět provozu mezinárodní  linka z Nového Města přes Náchod
a Polsko. V rámci vlastních spojů oproti loňskému roku došlo pouze
k minimálním změnám. Jedná se zejména o úpravu jízdních řádů
z důvodu uzavírek, například díky opětovné rekonstrukci komuni-
kace v Říčkách nezajíždí cyklobus na Mezivrší, ale jede na Šerlich
přes Bartošovice a Neratov. 
V průběhu roku se mohou objevit další uzavírky, a tak ve vlastním
zájmu prosím sledujte aktuální on-line informace o spojích. K tomu
Vám slouží také mobilní aplikace IDS IREDO. Aktuální polohu spoje
a  případné  zpoždění  autobusu  můžete  sledovat  na  webu
http://tabule.oredo.cz. I nadále můžete využít QR kódy na zastáv-
kách nebo informační linku IDS IREDO. Veškeré informace o veřej-
né dopravě v kraji naleznete na novém webu www.dopravakhk.cz
Pro  letošní  cykloturistickou  sezónu  vám  přejeme  pevné  zdraví,
krásné počasí a mnoho nevšedních zážitků ze sedla kola. 

Sekretariát Euroregionu Glacensis

Ředitelství silnic a dálnic zveřejnilo 13. května na svém Youtube kanálu
vizualizaci obchvatu Rychnova nad Kněžnou. 
Přinášíme  tři  snímky z  této vizualizace,  celé video naleznete na odkazu
https://www.youtube.com/watch?v=1ggwp8zEzTg.  

�
�
 
 
 
 

 

Jste zam�stnanec a obdrželi jste výpov��?  
Kon�í vám smlouva na dobu ur�itou nebo 

pracovní pom�r dohodou? 
 

Nabízíme vám pomoc.  
 
Víte, že se m�žete na nejbližším kontaktním pracovišti ÚP �R registrovat 
ješt� p�ed ztrátou zam�stnání jako zájemce o zam�stnání?  
 
Ú�ad práce vám v rámci projektu Outplacement nabízí komplexní balí�ek 
aktivit, které m�žete využít: 
 

• Individuální p�ístup ke každému zájemci o zam�stnání 
• Poradenství a pomoc p�i orientaci na trhu práce 
• Pomoc p�i hledání nového zam�stnání 
• Rekvalifika�ní kurzy a vzd�lávání 
• Vzd�lávací programy v oblasti pracovního práva, finan�ní 

gramotnosti a komunika�ních dovedností  
• Úhradu cestovních náklad� souvisejících s ú�astí na aktivitách 
• Úhradu náklad� na hlídání d�tí po dobu ú�asti na aktivitách 
• P�ísp�vek na vaši mzdu novému zam�stnavateli (až 15 tis. K� 

m�sí�n� po dobu až 9 m�síc�) 
 
 
Pro více informací navštivte naše webové stránky, FB profil @uradprace.cr, 
nebo kontaktujte:         Mgr. Libuše Sychrová, tel. 950 159 323,  

        libuse.sychrova@uradprace.cz 
 
Jste zam�stnavatel a hledáte nové zam�stnance nebo plánujete 
propoušt�ní a chcete se postarat o odcházející zam�stnance? 
Karásková Zuzana, tel. 950 159 497, zuzana.karaskova@uradprace.cz 
 

Vizualizace obchvatu

Zdroj: Vizualizace obchvatu a informační leták ŘSD

Křižovatka ve směru od Lipovky.

Dva snímky obchvatu u Zbuzan včetně napojení na Budín, které je plánováno v další etapě
budování obchvatu. 
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obnova vodního díla Ivanské jezero

Přinášíme přehled kontejnerů na
tříděný odpad v Rychnově.
Připomeňme, že šedé kontejnery
jsou na třídění drobných kovových
odpadů, bílé kontejnery na třídění
textilu, černé popelnice s oranžo-
vým víkem na použité jedlé oleje
a červené kontejnery na elektro.

Seznam kontejnerů 
na tříděný odpad

(pokračování
ze strany 3)
Výrazným sou-
časným este-
tickým prv-
kem je převod
vody přes bezpečnostní přeliv. Nově
navržený režim převodu vody přes
dílo tento prvek v letních měsících
zachová a zvyšuje atraktivitu místa
návrhem vyhlídkového místa v rozší-
řené části koruny hráze. 
Součástí obnovy vodního díla bude
odtěžení sedimentu v objemu cca 20
tis. m3 , což bude mít pozitivní vliv na
kvalitu vody v nádrži. Celá akce je
podmíněna zajištěním přístupu pro
těžkou techniku. Proto bude realizaci
předcházet zbourání mostu s nedo-
datečnou nosností a výstavba nové-
ho mostu přes Javornický potok pod
Ivanským jezerem. 
V roce 2020 Povodí Labe zadalo zpra-
cování projektové dokumentace řeší-
cí celkovou obnovu vodního díla.
Zahájení prací na místě předpoklá-
dáme nejdříve koncem roku 2023
a realizace potrvá 3 roky. Náklady
na rekonstrukci hráze a mostu jsou
v současnosti vyčísleny na 55,5 mil.
Kč bez DPH.

Hana Bendová, tisková mluvčí

Starosta města Ing. Jan Skořepa k tématu obnovy
hráze Ivanského jezera uvádí:
V určité časové periodicitě každé vodní dílo podléhá
pravidelným revizím. Stejně je tomu i v případě
hráze Ivanského jezera v Rychnově nad Kněžnou.
Při několika posledních revizních prohlídkách zde
bylo konstatováno, že stav hráze se zhoršuje. Při
poslední revizi se ukázalo, že situace je z dlouho-
dobého hlediska neudržitelná a musí dojít k někte-
rým opatřením včetně posouzení několika variant
nápravy.
Jedním z opatření je, že hladina Ivanského jeze-
ra byla snížena cca o 1 metr a bude tomu tak do
té doby, dokud nedojde k výstavbě nové hráze,
protože ta stávající by již vyšší tlak vody nemusela
vydržet.
Stejně tak, alespoň dle vysvětlení odpovědných
zástupců Povodí Labe, s. p., byly zvažovány různé
varianty stavebního zásahu v této lokalitě. Na
základě expertního posouzení pak vedení zmíně-
ného podniku došlo k závěru, že nejlepší a nejbez-
pečnější variantou bude výstavba hráze nové.
V současné době je ze strany společnosti Povodí
Labe, s. p. podána žádost o zahájení územního
řízení v této věci.
Město Rychnov nad Kněžnou doposud s Povodím
Labe, s. p. řešilo pouze souhlas s umístěním někte-
rých staveb (převážně obslužných komunikací) na

okolních pozemcích města a závazek, že po dobu-
dování celého vodního díla bude vše geodeticky
zaměřeno a poté dojde k pozemkovému vyrovná-
ní. Tuto dohodu, či smlouvu o smlouvě budoucí,
schválilo na svém zasedání Zastupitelstvo města
dne 26. dubna 2021.
Celý stavební zásah v lokalitě Ivanského jezera
bude mít dvě části. Jednou z nich je již výše zmíně-
ná výstavba nové hráze spolu s vybudováním
nového mostu na přístupové komunikaci, který
poté přejde bezúplatně do majetku města.
Druhou částí, byť pravděpodobně budou obě
části probíhat alespoň částečně souběžně, je
vybagrování a odvoz nánosů bahna z Ivanského
jezera. Pro představu čtenářů si dovolím uvést ori-
entační čísla. Celková jímací schopnost Ivanského
jezera je cca 32.000 m3 vody. Z toho dnes je cca
20.000 m3 bahna. Tento transport se bezpochyby
„podepíše“ na stavu příjezdové komunikace
k Ivanskému jezeru od letního koupaliště. Povodí
Labe, s. p. po skončení stavby, respektive obou
jejích částí, uvede tuto komunikaci do původního
stavu.
Dovoluji si požádat čtenáře zpravodaje o to, aby
svoje věcné dotazy směřovali na tiskové oddělení
společnosti Povodí Labe, s. p., která je zadavatelem
projektové dokumentace a také budoucím inves-
torem celého díla. man

Přehrada Ivanského jezera je 7 metrů vysoká.
Byla postavena na Javornickém potoku
v roce 1907 jako ochrana před povodněmi. 
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Výdejní okénko nám již zůstane
Škola v době covidové. kvalita distanční výuky, dopady na vzdělávání, testování
a řada dalších témat s tím souvisejících jsou v centru pozornosti médií již více než
rok. Poněkud stranou zájmu stojí školská zařízení, která se po celou dobu pandemie
starají o děti - strávníky, tedy školní jídelny. Ředitel rychnovské školní jídelny
ing. Tomáš Mitlehner, MBa mi na úvod rozhovoru líčí, jak během jednoho týdne
přesunuli celou výdejnu do přízemí a zřídili výdejní okénko. ani on sám v té době
netušil, že zájem rychnováků o obědy ze školní jídelny bude tak veliký...

S ředitelem Školní jídelny RK Tomášem Mitlehnerem o stravování v době covidové

Povídáme si v úterý 18. května, tedy v době,
kdy už všichni žáci opět chodí do škol a stra-
vují se ve vaší jídelně. Jak vzpomínáte na
loňský březen, kdy se poprvé zavřely školy?
Museli jsme rychle najít řešení, jak stravování
dětem zajistit. využili jsme sálku v přízemí naší
jídelny, který pro své aktivity využívá Déčko.
Byl náhle prázdný, a tak jsme sem přesunuli
celou výdejovou a balící linku, vybudovali
počítačovou síť, pořídili pokladnu, vybourali
stávající okna a zřídili výdejové okénko. Nutno
říci, že nám s rychlou realizací velmi pomohlo
město, za což mu patří poděkování. 

I 460 oběDů Přes výDeJní okénko 

kolik jídel průměrně přes okénko vydáte?
v první vlně jsme vařili 500 - 550 jídel denně, ve
druhé vlně už kolem 700 - 750 jídel. Nyní jsou
již žáci ve školách, takže vaříme asi 1100 jídel
a až se v pondělí 24. května vrátí i studenti
gymnázia, tak se dostaneme na 1300 jídel. Pro
úplnost dodám, že v běžném provozu vaříme
společně s provozovnou na zŠ javornická asi
2000 jídel denně. 

Čím si vysvětlujete nárůst ve druhé vlně? 
v první vlně fungovala v rychnově výdejní
okénka v řadě restauračních zařízení. v té
druhé to tak již nebylo, což se projevilo větším
zájmem o naše obědy. 

A také delšími frontami...
To máte pravdu. ale musíme si uvědomit, že
kapacita výdejního okénka je omezená
a odbavit v krátkém časovém úseku takový
počet strávníků není vůbec jednoduché.

Fronty nás netěšily, ale dělali jsme maximum
a jsem rád, že to naši strávníci chápali. 

Měnili jste v době covidové jídelní lístek?
jídelní lístek jsme nechali takový, jaký byl.
Stravovaly se u nás děti rodičů z integrovaného
záchranného systému a vaření pro děti na
distanční výuce se také řídí normami školního
stravování. jsem rád, že jsme i v době covidové
udrželi nabídku tří jídel denně, což není stan-
dard. Řada jídelen nyní nabízí jen jedno jídlo.
a pokud jde o skladbu jídelníčku, chci, aby se
děti najedly kvalitně, aby poznaly klasickou
českou kuchyni, věděly, jak chutná koprová
omáčka, svíčková nebo rajská. ale zároveň,
abychom ve školní jídelně ukázali nové trendy
v gastronomii. Náš jídelníček je kombinací obojího.

Přesto jsme některé novinky na jídelníčku
zaznamenali... 
Stále zkoušíme nové věci a hledáme pomyslné
“díry” na trhu. Snažíme se oslovit i dospělé
strávníky, takže jsme zavedli například fit salá-
ty jako hlavní jídlo, pečeme domácí chléb,
vyrábíme svoje zákusky, máme technologii na
výborné domácí uzené nebo udíme makrely
a pstruhy. Díky týmu, který máme, je to možné
a baví nás to. jak říkáme s šéfkuchařem panem
hubálkem, bereme gastronomii jako poslání
a ne jako práci. 

PlAsty, PlAsty, PlAsty … 

systém výdejního okénka zafungoval skvěle,
má to ale jeden háček. tím je bezpochyby
výdej obědů do plastových nádob. souhlasíte?
Ekologickou zátěž plastů vnímám jako největ-

ší problém celého systému. vše se musí podle
předpisů balit do jednorázových hygienických
nádob a spotřeba během pandemie vzrostla
několikanásobně. Cena vstupní suroviny na
výrobu nádob se jen od ledna 2021 do dnešní
doby zvýšila o 200%. a pro představu, kelímek
na polévku, který dříve stával devadesát haléřů
stojí nyní skoro tři koruny. Plastové nádoby nás
v roce 2021 stály již více než čtvrt milionu korun
a se zásobami vystačíme tak do června. Bojím
se, co bude o prázdninách, protože podle zpráv
od dodavatelů, námi objednávané zboží už
prostě nebude a může nastat situace, že
v srpnu nebudeme mít do čeho obědy vydávat.

Zůstaňme ještě u výdejního okénka. Jaký
bude jeho osud po návratu dětí do škol?
výdejní okenko se během jednoho roku stalo
populárním. Nás to těší a mohu slíbit, že až se
vše vrátí do normálu, výdejní okénko nezavře-
me! rychnováci si na něj zvykli a řeší nám i pro-
blém bezbariérového přístupu do provozoven,
což jistě ocení třeba maminky s kočárky. 

Dá se na covidové době najít něco pozitivního?
Říká se, v nouzi člověk pozná přátele, a to platí i
u nás. Pro spoustu zaměstnanců je jídelna
srdeční záležitostí. Ti tu byli ve složité covidové
době, kdy jsme se báli a nikdo pořádně nevě-
děl, co nás čeká. Moc jim za to děkuji. Postupně
jsme si ověřili, že když dodržujeme stanovená
pravidla, tak se dá i v covidu fungovat a vařit.
zvládli jsme to a snad vše zvládneme i dál. Na
druhou stranu vnímám, že nenormální stav
trvá už příliš dlouho, lidé jsou otráveni, což cítím
i na sobě. Chybí mi odreagování, jít si zaplavat
do bazénu, do kina nebo mezi lidi. Místo toho
jen chodíme do práce a z práce domů. ale jsem
optimista a pevně věřím, že zdraví mých kolegů
a kolegyň vydrží, epidemie jednou pomine
a vrátíme se do normálního života. 

Tomáš Mitlehner u výdejního okénka školní jídelny. 
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Děkuji za rozhovor
MiroSLav hoFMaNN

S Janem Punčochářem, jedním z nejlepších českých šéf-
kuchařů a porotcem v soutěži Master Chef Česko.
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S optimismem do letní sezóny

APriL HOTEL PANOrAmA 
odpovídá michael Duben, ředitel hotelu

Jak hodnotíte uplynulé „covidové” období? 
Zprvu je nutné říci, že se nejedná o uplynulé "covi-
dové" období, ale stále přetrvávající období, které,
troufám si říci, je zejména z ekonomického pohle-
du teprve na začátku svých negativních dopadů.
K dnešnímu dni je hotel i restaurace uzavřena
zcela či částečně již déle než 9 měsíců a stále nevíme,
kdy budeme moci obnovit naše služby na 100 %.
Samozřejmě nejvíce mě po celou dobu zajímala
ochrana zdraví našich zaměstnanců, hostů
a samozřejmě i mojí rodiny. Bohužel jsme se i v na-
šem kolektivu nevyhnuli těm nejsmutnějším zprá-
vám, a to je na celé pandemii to nejtěžší. Ostatní
dopady ekonomické i provozní jsou již věci, které
se na rozdíl od závažných zdravotních problémů
spojených s nemocí Covid19 řešit dají.

K jakým opatřením jste přistoupili a v jaké
kondici se nyní hotel nachází?
Museli jsme přistoupit k razantním úsporám,
abychom byli schopni finančně vydržet i několik
let krize, protože od začátku do dnešního dne
nikdo nedokáže odhadnout délku, rozsah
a dopady této těžké doby především v oboru
cestovního ruchu a gastronomie. Naší prioritou
bylo a stále je především udržet naše kmenové
zaměstnance včetně jejich mzdového ohodno-
cení. Díky vypsaným programům Evropské unie,
které převzala vláda ČR, se výrazně daří snížit
finanční ztráty, které i tak dosahují vysokých hod-
not. Bohužel vzhledem k naprosto nesystematic-
kým vládním opatřením je velmi těžké dlouho-
době cokoliv plánovat a krize se jen prohlubuje.
Hotel se nachází v dobré kondici. Dokonce jsme
se snažili pro hosty připravit i spoustu inovací
a částečnou rekonstrukci jak ubytovací, tak res-
taurační části. Času na nutné opravy a inovace
jsme měli opravdu dostatek.

Dá se na současné situaci, ve kterém se hotely
a restaurační zařízení nacházejí, najít něco
pozitivního?
Jedna zásadní věc mě napadá. Poznal jsem, že
náš personál v této nelehké době drží skvělou
partu a neotočil se ke svému zaměstnavateli
zády. Často jsem se také setkával s velkou podpo-

rou od našich hostů, které si moc vážím. Bohužel
jinak těžko hledám cokoliv pozitivního.

Co plánujete na letní sezónu a jaký průběh
očekáváte?
Domníváme se, že letní sezóna bude velice
podobná létu 2020. Tuzemský cestovní ruch je na
vzestupu a předpokládáme, že ani letos tomu
nebude jinak a turisté přijedou i do Rychnova
nad Kněžnou. Snažili jsme se připravit především
na dobu po letní sezóně. Očekávám prudký pro-
pad business pobytů. Dle informací, které máme
od našich obchodních partnerů, dochází a bude
docházet k prudkému omezení služebních cest
a výdajů s nimi spojených, a to nejen v době pan-
demie, ale především v budoucnu. Firmy se čím
dál více přesouvají do on-line prostoru.

Jak se omezení promítnou do cen - budete
zdražovat?
Je všeobecný trend, že většina dodavatelů
a výrobců využila pandemie k extrémnímu nárů-
stu cen, někdy i v řádech desítek procent.
Můžeme si toho všimnout snad ve všech obo-
rech. My si bohužel nemůžeme dovolit promít-
nout zdražení našich vstupů do koncových cen
pro zákazníky. Zdražovat neplánujeme.
Přesto všechno stále věříme v lepší zítřky a těšíme
se na spokojené hosty. q

HOTEL STUDÁNKA 
odpovídá Bc. Petr Čermák, ředitel hotelu

Jak hodnotíte uplynulé “covidové” období? 
Období, které se bude pravděpodobně již navž-
dy jmenovat covidovým, hodnotím z mnoha
úhlů pohledu, a to ze zdravotního, ekonomické-
ho, provozního a osobního, je zajímavé, že vždy
se tyto úhly pohledu setkají v některých bodech,
v průsečíku, a tento průsečík je pro mne téměř
vždy pozitivní. Nezpochybňuji, že toto období
přineslo, přináší, a ještě přinese velké ztráty, ale
lze na něm najít také mnoho pozitivního. První
pozitivum, které se projevilo již vloni na jaře, bylo
„odhalení“ charakteru osob, ale i firem. Další pozi-

tivum je to, že mnoho z nás se zamyslelo nad
jinými než dosud zaběhnutými pracovními nebo
osobními cestami a jistě bych mohl jmenovat
mnoho dalších. Na Studánce jsme na jaře roku
2020 využili povinné uzávěry ke zdařilé rekon-
strukci celého wellness centra, které následně
poté, v loňském létě, praskalo ve švech .

K jakým opatřením jste přistoupili a v jaké
kondici se nyní hotel nachází?
Těch opatření bylo mnoho, a to od drobných až
po ty zásadní. Hotel za poslední rok více nefun-
goval, než fungoval, a právě proto bylo manažer-
ské řízení ještě náročnější než jindy. Vzhledem
k tomu, že se hotel nachází ve velmi dobré fyzické
i finanční kondici, tak se tato opatření osvědčila.
Ale je to opravdu tvrdá řehole .

Dá se na současné situaci, ve kterém se hotely
a restaurační zařízení nacházejí, najít něco
pozitivního?
Samozřejmě, že dá. Hotelnictví, gastronomie i
celý cestovní ruch je obor, který velmi často svádí
k názoru, že ho může dělat každý, protože díky
cestování, návštěvám v restauraci či hotelu tomu

všichni „rozumí“. Mnozí si ale museli připustit, že
tomu opravdu nerozumí. Také si mnozí v našem
oboru uvědomili, že profitabilita tohoto oboru je
přímo závislá na mnoha faktorech, na počasí,
spotřebitelské náladě, kupní síle, zdraví obyvatel-
stva, přírodních katastrofách a tak dále, a tím
pádem musíte být vždy připraveni (hlavně eko-
nomicky) na to, abyste přežil, i když ne vše fungu-
je tak, jak bychom si představovali.

Co plánujete na letní sezónu a jaký průběh
očekáváte?
Otázka, ve které je slovo plánovat mi přijde
úsměvná, protože plánovat jsem se odnaučil .
Nicméně předpokládám velmi silný průběh letní
sezóny a „plánuji“ všem našim hostů vynahradit
to, co jim covidová doba vzala - pohlazení na
duši i na těle.

Jak se omezení promítnou do cen - budete
zdražovat?
Vlastní omezení uzavření hotelu by se nemuselo
promítnout do cen, ale s ohledem na to, jak se
zvyšují ceny vstupů, například potravin a spo-
třebního materiálu, tak jsem nucen přistoupit
také ke zdražení.   q

S mírným optimismem lze konstatovat, že doba temna
snad definitivně končí. Vláda postupně představuje plány
dalšího rozvolňování - v pondělí 17. května se lidé vrátili na

zahrádky restaurací a 24. května se otevřou hotely, penzi-
ony a další ubytovací zařízení. Zpravodaj zjišťoval, jak dobu
covidovou vnímají ředitelé našich tří největších hotelů.
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Pachatelé útočí přes sociální sítě 

Způsob oklamání oběti zůstává stále velmi podobný
a vede k jedinému cíli, zisku financí z účtu oběti.
Kriminalisté začali evidovat v posledních dnech přípa-
dy, kdy si na sociální síti založí pachatel falešný profil,
který se až na miniaturní odlišnosti velice podobá pro-
filu originálnímu.
Vpravo vidíte jeden smyšlený případ pro srovnání.
V názvu k němu podvodník například přidá písmenko
či tečku, protože dvě identická pojmenování profilů
tato sociální síť neakceptuje. Fotografie zůstává stejná,
takže na první pohled pro oběť velice věrohodně tvá-
řící se PROFIL.
Oběť pak nezjistí, že ji oslovuje na sociální síti pachatel
pod jménem například jejího dobrého známého, pří-
tele nebo třeba člena nějaké užší skupiny.
U této sociální sítě většinou nebývá podmínkou
schválení přátelství, což pachateli značně zjednodušu-
je kontaktování všech (pro pachatele viditelných
a snadno dostupných) přátel oběti.

Najdete mezi profily rozdíl?
Pro lepší představu jsme připravili dva smyšlené profily,
které si jsou na první pohled nápadně podobné. Rozdíl
je pouze miniaturní - v názvu.
Pozdější kontaktování cestou přidružené komunikační
platformy či cestou SMS po žádosti o telefonické číslo
už pachatele vede přímo k dokonání svého záměru,
k případnému odčerpání peněz z účtu, ztrátě identity
a obelhání důvěřivého uživatele sociální sítě. 
Způsob oklamání veřejnosti je opět velice podobný
tomu, který jsme popsali v květnovém vydání
Rychnovského zpravodaje, tedy jak "falešná" Jiřina obe-
lhala "důvěřivou" Boženu.
Mezi nejvíce ohrožené skupiny patří důvěřiví senioři,
ale i děti, které velice rády virtuální prostor používají.
Ochranou proti této trestné činnosti je obezřetnost.

Dejte si pozor zejména na lidi,
l kteří vás žádají o peníze, a které neznáte osobně.
lkteří vás žádají o zaslání peněz nebo poukazů, abyste
získali půjčku, cenu nebo jinou výhru.
l kteří se vydávají za vašeho přítele nebo příbuzného
v nouzové situaci
l kdokoli, kdo po vás chce peníze, abyste se mohli
ucházet o práci
l stránky reprezentující velké firmy, organizace nebo
veřejně známé osobnosti, které nejsou ověřené.

Policie ČR

Trestná činnost ve virtuálním světě se zdaleka netýká jen Facebooku, ale i dalších sítí.
Bohužel stále více přibývá trestné činnosti v tzv.  „virtuálním
světě“. Pachatelé podvádějí nejen při nákupech přes
internetech, ale i v komunikaci na sociálních sítích či
formou sms zpráv. V poslední době registrujeme kromě
Facebooku i útoky přes sociální sítě, které hojně využívají
zejména mladí lidé, tedy Instagram (ale výjimkou není ani
Messenger).

Původní profil

Falešný profil se liší například tečkou
navíc.

HOTEL HAVEL
odpovídá Ing. Zuzana Klimešová, ředitelka
hotelu

Jak hodnotíte uplynulé „covidové” období? 
Osobně jsem si takový zásah do života lidí nedoká-
zala představit. Každopádně situace nastala
a každý z nás se k ní musel postavit čelem. Ještě
v první jarní vlně jsem vládní opatření intenzivně
studovala a snažila se dané situaci podnikání při-
způsobit. Druhá vlna podzimní mi přišla trochu
zmatečná, a protože byla nařízena lidem práce
z domu, restaurační provoz přestal dávat smysl. No
a o situaci po novém roce nemá ani cenu mluvit...

K jakým opatřením jste přistoupili a v jaké
kondici se nyní hotel nachází?
V první jarní vlně jsme byli ihned po vyhlášení

nouzového stavu a uzavření provozu, připraveni
na výdej jídel z okénka, rozvozy jídel, nabízeli
jsme hotelové pokoje jako kanceláře pro lidi,
kteří doma nemají prostor pro práci, a poskytli
jsme ubytování vojenským jednotkám hlídající
hranice. Byli jsme plni nápadů, energie a dařilo se
nám. Následně jsme si užili velmi vydařený letní
provoz a pak přišla další vlna. Po nařízení vlády
doporučující práci z domu, vznikl velký úbytek
hostů a otevřené okénko se ukázalo jako neren-
tabilní. Proto jsme přistoupili k variantě celkové-
ho uzavření provozu do doby, než budeme moci
opět plnohodnotně služby nabízet. 
Protože jsme firma, která dlouhodobě a vždy ofi-
ciálně vykazuje veškeré své náklady a výnosy, tak
jsme využili možnosti čerpat státní dotace, které
byly na podporu gastro provozu vypsány. 

Dá se na současné situaci, ve kterém se hotely
a restaurační zařízení nacházejí, najít něco
pozitivního?
Kdo chce, pozitiva najde, ale chápu, že pro spou-
stu podnikatelů to je jeden velký zmar. My jsme
danou dobu využili alespoň k tomu, že jsme
zapracovali na věcech, na které během plného
provozu nebyl čas. Teď jen budeme doufat, že
lidem chyběl společenský kontakt a posezení
s přáteli a opět vyjdou do ulic a do svých oblíbe-
ných restaurací. Také očekávám, že lidé ještě

tento rok masivně využijí pro letní dovolené
a cestování Českou republiku a ne zahraniční,
a to by mohlo nám hoteliérům trochu pomoci. 

Co plánujete na letní sezónu a jaký průběh
očekáváte?
Plánujeme otevřít . Věřím, že nás bude čekat
spousta akcí. Těšíme se na svatební hostiny na
cateringy, rodinné oslavy a firemní akce. Zatím se
však budeme držet při zemi, protože nám stále
hrozí, že od září se může řada věcí změnit. A ono
není jednoduché ze dne na den provoz uzavřít
ani otevřít. Ale věřím, že hosté si cestu zpět k nám
opět najdou, že město bude žít, budeme se moci
potkávat  a společně se po tak smutné době opět
zaradovat. Každému z nás tahle nesnadná doba
ukázala ty nejdůležitější hodnoty, ale myslím,
že už je čas se opět vrátit do života.

Jak se omezení promítnou do cen - budete
zdražovat?
Aktuálně se nepřipravujeme na nějaká drastická
opatření ve smyslu zdražování. Samozřejmě, že
ceny všech potravin a produktů se za ten rok
posunuly zase o něco výš, ale rádi bychom ceno-
vou politiku zachovali na stávající úrovni a pří-
padné zdražování promítli do našich služeb až
v roce 2022.   q

Připravil: Miroslav Hofmann
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Zveme Vás nejen do Pelclova divadla
(pokud nám to Covid-19 dovolí)

předprodej vstupenek: kancelář Pelclova divadla -  I. patro, Panská 79, Rychnov n.Kn. tel: 494 535 329, 604565372
ve dnech Po: 13.00 - 16.00, St: 8.00 - 17.00, Čt: 8.00 - 16.00. Podrobný program Pelclova divadla najdete na www.kulturark.cz 

qÚterý 22. června v 19:30 h
Pelclovo divadlo
Jean Girauld, Jacques vilfrid
svatba beZ obřaDu

Bez obřadu se můžete dát zpo-
pelnit, ale ne se vdát. To si myslel
leckterý z aktéru brilantní fran-
couzské situační komedie, než
vstoupil do hry mladý, sympatic-
ký a nad poměry výřečný pojiš-
ťovací agent, než odcestoval
razantní a trochu nervózní milio-
nář Leonard se svou půvabnou
éterickou manželkou za obcho-
dem do Paříže, než se jejich jedi-
ný pravý syn vrátil z brazilských 
pralesů a především než zůstaly
rodinné akcie v rukou manželky
a rodinné sídlo v rukou dcery.
Výsledkem je řízný komediální
zmatek plný omylů a nevinných
léček, lehkosti a nonšalantní ele-
gance ve vtipných dialozích a v
bláznivých originálně vypointo-
vaných situacích, tak jak to herci
Divadelní společnosti Háta umí.

hrají: Hana Kusnjerová/Kristýna
Kociánová/Betka Stanková,
Adéla Gondíková/Mahulena
Bočanová/Radka Pavlovčinová,
Ivana Andrlová/Olga „Háta“
Želenská, Václav Jiráček/Filip
Tomsa, Pavel Nečas/Martin
Sobotka, Juraj Bernáth/Roman
Štolpa, Petr Gelnar/Marcel
Vašinka, Lukáš Pečenka/Jaroslav
Slánský
režie: Jaroslav Slánský     
uvádí: Divadelní společnost
HÁTA Praha
předprodej od 2. 6. 2021
Představení se uskuteční 
za daných vládních opatření.

qNeděle 20. června 14 – 18 h
Společenské centrum 
taneční odpoledne
K tanci i poslechu hraje skupina
COMBI (pokud nám to Covid-19
dovolí)

taNečNí 2021
Kultura RK stále
přijímá přihláš-
ky do KURZU
TANCE – pod-
zim 2021.
Informace a při-
hlášku nalezne-
te na www.kulturark.cz, 
telefon: 603 449 652   ls
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Vážení milovníci divadla a hudby,

je nám to nesmírně líto, ale ani letošní ročník festivalu
Poláčkovo léto nelze díky vládním opatřením realizovat.
Rozvolňování sice zvolna probíhá, ale v době konání festi-
valu ještě nebude na té úrovni, která je nezbytná.

Věříme, že nás pandemie brzy opustí, a že se na Poláčkově
létě sejdeme v roce 2022.

Vaše Kultura 
Rychnov nad Kněžnou, s.r.o.

iveta toušlová, Josef maršál &
kol. autorů: toulavá kamera 32
Další díl knižní verze populárního
televizního pořadu Toulavá kame-
ra s tipy na výlety po celé České
republice. 

anna Šuláková: Fialová
Život na Zemi se za posledních
sto let změnil a lidé s ním. Jak
dopadnou dvě mladé ženy vrže-
né do světa bez pravidel, ve kte-
rém si každá musí najít své místo?
Píše se rok 2159... 

amelia cobb: ema a její kouzel-
ná Zoo. snaživý medvídek 
Emina bude mít narozeniny. Celá
Záchranná ZOO strýčka Horáce je
na nohou a chystá oslavu. Přípravy
narušuje nově příchozí lední med-
vídek, který neustále skáče do řeči
medvědici Belle a prosazuje vlast-
ní nápady. Ema ví, že za jeho nevy-
cválaným chováním je jen touha
vymyslet co nejhezčí vystoupení.
Dokáže to ale Belle vysvětlit?

Městská knihovna

Knižní novinky

NáhraDNí termíNy NeoDehraNých 
přeDstaveNí a koNcertů:
10. 10. 2021 Koncert DAN BÁRTA & Illustratosphere
13. 10. 2021 Divadelní představení DOKONALÁ SVATBA
24. 10. 2021 VÁCLAV ŽÁKOVEC & ANNA VOLÍNOVÁ – taneční odpol.
6. 11. 2021 Koncert KATAPULT

14. 11. 2021 Divadelní představení HRDINOVÉ
9. 12. 2021 Koncert THE BACKWARDS

14. 12. 2021 Divadelní představení PŘÍTELKYNÉ
18. 01. 2022 Divadelní představení LADY OSKAR
20. 02. 2022 Pohádka VODNÍK ČESÍLKO

Jaro 2022 Divadelní představení JAK JSEM VYHRÁL VÁLKU
24. 06. 2022 koncert AC/DC Tribute Band – AcidDc / HU

Info: tel. 604565372, 494535329

Nk

NáboŽeNská obec církve
českosloveNské husitské

v rychNově 
Farářka  Mgr. Alena Naimanová,

telefon, 739 071 416, mail:
naina@seznam.cz, Pastorační

asistentka Petra Šenková, 
Rychnov n. Kn.,

senkovap@seznam.cz

bohoslužby v červnu:    
13. 6. v 8.30 h
27. 6. v 8.30 h   

klub kakaDú (mladí) 
- podle možností v pátek 

v 17.30 h
bližší informace na vývěsce 

u husova sboru.
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Jízdárna Fest bude - v „light“ formě 

A věřte, že se máte opravdu na co těšit!
Navzdory omezenému počtu návštěvníků na
Vás budou čekat takové hvězdy jako je Mig
21, Pokáč, Voxel (Václav Lebeda), Ready
Kirken, Robin Mood a Vojtaano! Pro děti
bude připraven skvělý program od Pigyády!
Těšte se na více prostoru, menší fronty
u stánků, větší příležitost pro foto s kapelami
a jejich podpisy, zkrátka na EXKLUZIVNÍ
ZÁŽITKY! Konečně se vrátíme zpátky do nor-
málního života! Čeká na Vás dvoudenní akce
plná hudby, zpěvu, tance, zkrátka letních
zážitků jak mají být!

Termín zůstává stejný: 20.-21.8.2021
Navíc pro Vás máme další super zprávu!
Vstupenky, které máte již zakoupené z roku
2019, 2020 a i z letoška na velkou
Jízdárnu,můžete využít na letošní „light"
verzi! Je spuštěný rezervační systém, přes
který si vstupenky můžete vyměnit za ty
letošní. Nemusíte tak čekat do léta 2022.
Navíc, když půjdete na akci letos, tak na tu
příští – v roce 2022 – dostanete slevu 200 Kč.
Dobrý, ne?
PŘEREZERVUJTE si tedy vstupenky – ZDE!
https://xticket.cz/zmena-vstupenek/4-jizdar-
na-fest [1]
Pokud Vám letošní "light" verze Jízdárna
Festu nevyhovuje, pak neztrácejte hlavu,
máte ještě jednu šanci a to počkat na léto
2022... ale kdoví, co bude, že?
Moc bychom chtěli poděkovat městu
Rychnov nad Kněžnou a Kolowratům za
zapůjčení parku. Jsme moc rádi, že jsme se
s nimi domluvili a můžeme Vám tak vrátit do
Rychnova kulturu, na kterou se už tak moc
všichni těšíme.

Ahoj fanoušci JÍZDÁRNA FESTU!
Věřte, že pro nás nebylo jednoduché oznámit Vám, že se ročník 2020 a 2021 ruší
a opět přesouvá na rok 2022. Každopádně máme pro Vás na letošní léto připra-
venou „light" verzi Jízdárna Festu v Rychnově nad Kněžnou v zámeckém parku.

12 Rychnovský zpravodaj www.rychnov-city.cz

Generálním partnerem festivalu je firma
Adient. Sledujte nás na www.jizdarnafest.cz
[2] a na Facebooku v události Jízdárna Fest
light 2021.
Těšíme se na Vás!

Jakub Hrbáč

Orlická galerie přivítala návštěvníky
jarním cyklem výstav
Již od 15. května je možné znovu navštívit Orlickou galerii nacházející se
v II. patře Kolowratského zámku v Rychnově nad Kněžnou. Příznivci výtvarného
umění se mohou těšit nejen na několik nových krátkodobých výstav, ale také
na nový koncept stálé expozice se zcela netradičním pojetím.

Témata krátkodobých výstav
byla letos vybrána velice různo-
rodě. Zhlédnout tak můžete
retrospektivu jičínského malíře
a grafika Jaroslava Uiberlaye,
současnou tvorbu mladého
výtvarníka Martina Zemanského či
doposud skoro neznámé soubory děl
Věry Jičínské s tématikou Orlických hor.
S novou sezónou se dostalo změn
i stálé expozici Orlické galerie. Ta nově
představuje tvorbu umělců v jiném
kontextu, než bylo dosud obvyklé.
„V prezentaci tvorby s tématem Orlických 
hor a Podorlicka byla vždy trochu upřed-
nostňována především krajinomalba,
proto se letošní expozice zaměřuje
zejména na figurální tvorbu. Představuje
člověka, který žije v podhůří Orlických

hor, pracuje, má rodinu, navazuje
na odkaz předků a tradice. Výběr
děl tak návštěvníky zavede nejen
na konkrétní místa regionu, ale
umožní mu podívat se na práci
na poli, v továrnách, v sadě či na

tradiční řemesla jako je tesařství, krajkář-
ství nebo rybářství,“ uvádí kurátor
Orlické galerie Vlastislav Tokoš.
Výstavy:
lVýstava „Jaroslav Uiberlay / Poezie stro-
mů“ je otevřena od 15. května do 20. června 
l Výstava „Martin Zemanský / Hlavy,
masky, masopust“ je otevřena do 20. června
2021.
Výstava „Orlické hory Věry Jičínské“ je otev-
řena do 20. června 2021.
l Stálá expozice „Krajina lidí / Krajina lid-
ského těla“ je otevřena do 31. října 2021.  TZ
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Jaroslav Ehl, skuhrovský rodák (17.4.1921)
vyrůstal ve skromných poměrech s pěti sou-
rozenci. Po skuhrovské obecné škole a sol-
nické měšťance absolvoval Státní učitelský
ústav v Hradci Králové v oborech český
jazyk, tělesná a výtvarná výchova. Po několi-
ka učitelských štacích zakotvil ve skuhrovské
škole jako učitel, později i ředitel (29 let).
V roce 1967 mu byl udělen titul Vzorný učitel.

Se svou chotí Annou společně vychovali tři
dcery a syna. Kultura, estetika, ušlechtilá
čeština a hlavně hudba byla blízká celé rodi-
ně. V roce 1973 založil Obecní zpravodaj,
který vychází dodnes. Jeho celoživotním
koníčkem a láskou byl sborový zpěv.
Takovému koníčku se jako zpěvák a sbor-
mistr věnoval s velkou péčí, vážností, úctou
a obrovským srdečným zaujetím. Od roku

1942 zpíval ve věhlasných sborech
českého učitelstva. Ovlivněn velkou
sborovou tradicí zde získal první
sbormistrovské zkušenoti. Proto
vedle skuhrovského pěveckého
kroužku dospělých řídil hlavně
Prausův pěvecký sbor v Rychnově
nad Kněžnou (od roku 1963 po
dobu 43 let). Spolek oslavil v roce
2018 150 let od svého založení
a nese jméno skladatele Arnošta
Prause (mimo jiné spolužáka Josefa
Suka a Oskara Nedbala). 

Pan Ehl  vedl sbor k ušlechtilému
výkonu, precizní intonaci i přiroze-
nému prožitku. Vzorem mu byla díla
klasické sborové tvorby, novátorství
z oblasti české moderny a v nepo-
slední řadě propracované úpravy
lidových písní. Se sborem se účast-
nil nejen komornějších koncertů
v regionu, ale i velkých sborových
festivalů. Blízké zahraničí také nabí-
zelo mnoho koncertních příležitostí.
Velmi vřelá byla vždy tradiční setká-
ní s téměř přátelskými sbory z okolí

Rychnova, vzpomeňme Žerotín z Brandýsa
nad Orlicí, jeden z nejdéle působících žen-
ských sborů u nás -Vlastu z Dobrušky i smíše-
ný sbor Orlice z Kostelce nad Orlicí.

Za své působení byl pan sbormistr také
odměněn nejednou cenou. Ať to byly
odznaky Unie českých pěveckých sborů
dokonce i s granáty, Čestné uznání, cena
Prof. PhDr. Josefa Plavce, ale i cena města
Rychnova nad Kněžnou - medaile Františka
Martina Pelcla.

V osobnosti Jaroslava Ehla se však skrývá
i přirozená skromnost a radost z obyčejného
lidského života. Rodina, která mu také zacho-
vává celoživotní hudební přízeň, je mu nade-
vše. Přes všechny úspěchy a posty, kterých se
mu dostalo, si vždy s nadšením posedí
u sklenky dobrého červeného vína, zazpívá
svým vytříbeným basem prostonárodní
písně s harmonikou, houslemi a kytarou.
Velmi rád tato posezení nazývá „přátelskými
vztahy“. Však mu tito přátelé na počest jeho
nádherného výročí přišli zazpívat v jeho den
„D“ neobyčejnou gratulaci na nápěv
Dvořákova sboru „Vyběhla bříza běličká“
s novým jubilejním textem. 

Takto se vám představil „vysoký, štíhlý, ušle-
chtilý pán s velkými dlaněmi a dlouhými
prsty, jenž pevně a při tom laskavě dovede
zpěváky k výjimečným výkonům a prožit-
kům z hudby.“

Dagmar Zemánková,
duben 2021

Narozeninová gratulace od Prausových.

„Kdo chce pochopit hudbu,
nepotřebuje ani tak sluch,

jako srdce.“ 
básník Jiří Mahen

Jaroslav Ehl slaví 100 let
Takové pochopení má po celý svůj život pan Jaroslav Ehl, důmyslný
a charismatický člověk z malé obce v podhůří Orlických hor. Ač hudbu
nikdy přímo nestudoval, stala se jeho celoživotním partnerem. Jaká nádhera,
že se jejím kouzlem může těšit ještě dnes, ve svých sto letech!

Prausův pěvecký sbor při příležitosti oslav 95. narozenin Jaroslav Ehla v roce 2016 (v té době již pod
vedením Dagmar Zemánkové).
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Poděkování zdravotníkům

zubní pohotovost

Rozpis služeb 
ordinační hodiny: 

sobota, neděle, svátek   
08.00 - 13.00 hod.

UpoZoRnění:
V rozpisu může dojít ke změnám,
které vzniknou již po uzávěrce
zpravodaje. prosíme pacienty,

aby si rozpis aktuálně ověřovali
na www.dent.cz (v horní liště

v odkazu poHoToVoST). 

05.06. MUDr. Kašparová Dagmar
Voříškova 169, Vamberk
602 514 715

06.06. MUDr. Loukota Jan
Komenského 127,
Opočno, 494 621 665

12.06. MDDr. Handl Jindřich
U Stadionu 954, 
Rychnov n. Kn., 604 878 560

13.06. MUDr. Malátková Ludmila
poliklinika Rychnov n. Kn.
494 515 696

19.06. MUDr. Miřejovská Dagmar
Třebízského 799, 
Kostelec n.O., 737 791 333

20.06. MDDr. Matoušková Lucie
Kvasinská 129, 
Solnice, 602 152 873

26.06. MDDr. Motyčka Martin
Komenského 44, 
Rychnov n. Kn., 775 224 093

27.06. MDDr. Paličková Zlata
Náměstí Dr. Lützowa 244, 
Vamberk, 721 200 244

Domácí hospic Setkání ve spolupráci
s primářem a vrchní sestrou Interny
oslovil své dobrovolníky, farnost
a přátele, kteří vytvořili drobné vzkazy
a poděkování zdravotníkům nemocni-
ce v Rychnově za jejich obětavost
a péči v době pandemie. 
Nástěnka s citáty, přáními, obrázky od
dětí zdravotníků ze ZŠ Javornická je
umístěna ve vestibulu nemocnice,
aby byla povzbuzením pro všechny
kolemjdoucí. Za všechny krásné přís-
pěvky děkujeme.

Domácí hospic Setkání 
Hana Tylšová

Benefiční koncert Pavla Šporcla pro Centrum Orion
Centrum Orion, z.s. je nezisková organiza-
ce, která pomáhá dětem i dospělým oso-
bám s postižením tělesným, mentálním
i kombinovaným a také jejich rodinám,
v rámci celého rychnovského regionu.
Poskytujeme sociální službu osobní asi-
stence a centrum denních služeb, a mimo
to nabízíme další aktivity (terapii
Neurofeedback, terapii Acces Bars nebo
psychoterapeutickou podporu rodinám),
které mohou využívat nejen rodiny dětí
s postižením, ale i s dalšími potížemi (např.
s poruchami učení či chování, s problémy
s grafomotorikou či řečí, s úzkostmi,
depresemi, potížemi se spánkem apod.). 

Naším patronem je již několik let hudební
virtuóz mistr Pavel Šporcl, někteří z Vás
mají možná ještě v paměti jeho benefiční
koncert pro Orion v kostele Sv. Jiří
v Kostelci, na kterém vystoupila také naše
klientka Lenka. Byl to opravdu silný umě-
lecký zážitek a my věříme, že i nyní pláno-

vaný benefiční koncert bude nejméně
stejně dokonalý. Pokud chcete po velmi
dlouhé době opět vyrazit za kulturním
zážitkem, máte rádi hudbu Pavla Šporcla
a zároveň chcete podpořit Centrum Orion,
již nyní si ve svých diářích rezervujte
pátek 1. října 2021, kdy se v krásném
prostředí Kulturního domu v Solnici roze-
zní struny modrých houslí....  

Tentokrát připravujeme program s prózou
a poezií s názvem „Láska a nenávist“.
Pavel Šporcl společně s klavíristou Petrem
Jiříkovským zasvětili tento program lásce
a vášni, která vede až k démonickým sta-
vům. Atmosféru programu doplní umě-
leckými texty herečka Barbora Šporclová
Kodetová a možná vystoupí znovu i naše
klientka Lenka...
Předprodej vstupenek plánujeme zahájit
nejpozději v červenci a výtěžek benefice
bude sloužit výhradně pro další aktivity
osob s postižením. TZ

„Centrum Orion se dlouhodobě zabývá velmi
záslužnou činností – snaží se dělat život rodi-
nám s dětmi s handicapem jednodušší, příjem-
nější a plnější. Je pro mě ctí s nimi spolupracovat
a podílet se tak na snazším zařazení těchto
rodin do společnosti.“ 
Pavel Šporcl, houslista, patron Centra Orion

Tengiz Khizanishvili a MÉDIA
Tega, nadaný zpěvák, žák ZUŠ Rychnov
nad Kněžnou, stipendista MenArt, dostal
příležitost setkat se tváří v tvář s mediál-
ním světem a vyzkoušet si, jaké to je být
„známá osobnost“. Povídal si s novináři
různých deníků (Právo, Hradecký deník),
komunikoval s televizí a byl i jako host při
„live“ vstupu v Českém rozhlasu HK.
Děkujeme Tegovi za skvělou reprezentaci
naší školy a přejeme mu, aby v budoucnu
jeho hlas rozezníval rádiové stanice
a potěšil nejednoho posluchače. 

Za ZUŠ RK Michaela Kolář Grundová
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Chcete podpořit činnost rychnovského Domu dětí a mládeže?
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o rycHnovský PoHárek 2021
letos jsme naši tradiční taneční
soutěž o rychnovský pohárek
uspořádali online. tanečníci
z celé České republiky nám
zaslali své taneční chorografie.
byli jsme mile překvapeni, jak
velký zájem o soutěž byl a jak
povedená videa nám byla zaslá-
na. celkem jsme obdrželi 147
videí od tanečníků všech věko-
vých kategorií: mini, děti, junio-
ři, dospělí a letošní novinkou
byla kategorie rodičů s dětmi.
Jednotlivé výkony byly skvělé,
rodič tančil se svým dítětem.
soutěžilo se v tanečních stylech
disco, street dance, volný tanec,
mažoretky. Zapojily se taneční
skupiny a školy z celé České
republiky, např. spider dance
company Plzeň, inferno kolín
a hotch – Potch Jihlava. 
choreografie hodnotila odborná
porota, která to neměla vůbec
jednoduché. naši tanečníci ze
skupiny chaozs a rk crazy se
v kategorii street dance drželi na
místech vítězů. oprávněně jim
patří poděkování za krásnou
reprezentaci Déčka. Gratulujeme
všem vítězům, přejeme další
taneční úspěchy všem a doufá-
me, že se příští rok uvidíme na
parketě ve společenském cent-
ru. Děkujeme za podporu i od
vedení města Mgr. Jany Drej-
slové a ing. ivy skřítecké a krá-
lovéhradeckého kraje, kdy jsme
mohli vítěze ocenit poháry,
medailemi a diplomy. 

rycHnovské čaroDějnice
se slétly a čarovaly online
každoročně se slet čarodějnic
konal v zámeckém parku, kde
byl připraven bohatý program.
letos to ale opět bylo jinak a byla
to výzva. i čarodějnice musely
dodržovat všechna protiepide-
mická opatření.
v Déčku jsme chtěli zachovat tra-
dici, a proto jsme se rozhodli udě-
lat akci aktuální moderní formou.

natočili jsme pro vás video "slet
čarodějnic z Déčka", které stále
ještě najdete na adrese
https://youtu.be/Gkyffci_zrg,
a připravili jsme i další úkoly:
vyrob a namaluj čarodějnici, hle-
dej kouzelné kamínky, vymysli
čarodějnické zaříkávadlo, příprav
lektvar lásky a soutěž o nejkrás-
nější čarodějnici a čaroděje.
nejkrásnější čarodějnice karla
a čaroděj David, ale i všichni další
zúčastnění byli odměněni nejen
sladkou odměnou, ale i kouzel-
ným předmětem.
Děkujeme všem, kteří se těchto
aktivit zúčastnili.

Déčko informuje:
v současnosti jsou v omezené
míře otevřeny některé kroužky,
které jsme schopni zajistit
v našich prostorách a za podmí-
nek vyhlášených vládou. Jsou
to například některé hudební
kroužky, chovatelské kroužky,
divadelní či poi-kroužek, aer-
soft a taneční kroužky, některé
sportovní či výtvarné kroužky
anebo vaření. některé kroužky
probíhají individuálně a někte-
ré v malém (nařízeném) počtu
účastníků. 

komPenzace za krouŽky 
– nová nabíDka krouŽků
vzhledem současné situaci jsme
nemohli odučit všechny pláno-
vané lekce kurzů a kroužků,
proto budeme vracet peníze.
rodiče, popřípadě účastníci, se
vše dozvědí ve svých klient-

Déčko

blahopřání

n Dne 25. 6.
oslaví své 80.
n a r o z e n i n y
paní Helena
richterková
z rychnova
nad kněžnou.
vše nejlepší do dalších let,
hlavně hodně zdraví, co nejvíce
radosti a božího požehnání přejí 

manžel a syn s rodinou.

společenská kronika

palacKého 695, 
rychnov nad KněŽnoU 
(směr z náměsTí K bUdově policie Čr)

✆ 605 742 498

ských centrech. nemusí psát
žádné žádanky o vratky pře-
dem. Zasíláme informativní
dopis na rodičovský email. v kli-
entském účtu si rodiče sami roz-
hodnou, jak s přeplatkem nalo-
ží. Mohou si jej zde ponechat
a pak zaplatit nový kroužek,
uhradit tábor či jinou aktivitu,
popřípadě po zadání svého čísla
účtu si nechat přeplatek vrátit
na svůj účet. Je zde i možnost
podpořit naše aktivity a stát se
PatroneM DéČka a poslat
peníze sem. nyní probíhá pře-
počítávání jednotlivých kroužků
a jejich skutečně odučených
hodin a postupně se ceny upra-
vují. od 1. června 2021 bude
i spuštěna nová nabídka zájmo-
vých kroužků na příští školní
rok. Je velmi důležité si zkontro-
lovat email, kterým jste se hlási-
li do našeho systému.

Pobytové a Příměstské tábory
stále je možnost využít naší
nabídky příměstských táborů.
naším cílem je nabídnout rych-
novákům příměstské tábory na
každý týden o letních prázdni-
nách, kdy je připraven program
od 8.00 do 16.00 hodin, se zajiš-
těním oběda a pitného režimu.
u pobytových táborů je možné
ještě využít posledních volných
míst. o tyto tábory je každoroč-
ně velký zájem, takže již v lednu
byly některé hned obsazeny. 
více na www.deckoviny.cz         D

svatby

V měsíci dubnu uzavřeli sňatek:
n Jakub karásek 

+ Markéta Müllerová
n Pavel Martinec 

+ Michaela Martincová 

Staňte se patronem Déčka

ToTální výprodej
nové 

značkové 
oblečení 

150 Kč
kus

levné
oděvy

30 Kč
kus
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Příroda Rychnova 
A jsou tu další fotografie přírody kolem nás, tentokrát
děkujeme za jejich zaslání Lence Salkové a Šárce
Rýznerové. Rádi uveřejníme i vaše fotografie. Naše mai-
lová redakční adresa je zpravodaj@rychnov-city.cz.  

Naši hrdinové, 
naše tradice.

SDRUŽENÍ SPLAV - MAP 

Akce nA ČeRVen
lSobota 5.6. 9:00 -17:00
JAk nA QUeSTInG – budeme společně hledačky vytvářet -
Blažena Hušková. Místo konání: celodenní tvůrčí setkání pro pedago-
gy v rámci místně zakotveného učení, začátek a sraz na Starém
náměstí v Rychnově n.Kn. u hotelu Havel
lneděle 20.6. 10 h jarní a letní, 11 h podzimní a zimní
Letní podorlické tradice, svátky a zvyky
– Ochotnicko - čtenářská beseda ORLICE z Potštejna
Místo konání: zámek Doudleby n.O.- farmářské trhy
lúterý 22.6. 14:00 -16:00
Jak na questing II. aneb hledačky, jak je vytvářet, jak se jimi bavit
a učit - Blažena Hušková, shrnující představení výsledků práce tré-
ninkové skupiny, workshop pro pedagogy online.

Prosím sledujte naše www a fcb stránky, kde nalez-
nete případné změny konání a aktualizaci všech
akcí.
Registrace: map@sdruzenisplav.cz, FB: MAP vzdělá-
vání na Rychnovsku, www.sdruzenisplav.cz, 
tel. 777 309 803, 777 227 492.                                     TZ

Jiří Šulc, rodák z Rychnova nad
Kněžnou, je výraznou osobností
Orlických hor a Podorlicka. Na svých
fotografiích více než padesát let doku-
mentuje krásy, ale i proměny tohoto
regionu. Do konce srpna 2021 můžete
jeho fotografie vidět na výstavě
v Muzeu krajky Vamberk. "Já jsem moc
blbejch fotek neudělal," říká fotograf Jiří
Šulc z Vamberka. A má pravdu.
Fotografování zasvětil celý život a jen

těžko byste hledali někoho, kdo pro propagaci Orlických hor udělal
za poslední půlstoletí více než právě Jiří Šulc. Fotograf tělem i duší
má ve svém archivu na 45 tisíc snímků, a i ve svých 83 letech mluví
o svých fotkách s obdivuhodnou jiskrou v oku. 

Jiří Šulc

Pulci na Hradisku. 

V častolovickém zámeckém parku. 

První májový den v Rychnově. 

Co může být lepšího
než relaxace v přírodě? 
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I letos byl poslední dubnový pátek v naší
mateřské škole spojen s oslavou čaro-
dějnic.

Třídy se již dopředu proměnily v ča-
rodějnické chýše, kde děti vyráběly
čarodějnice, pavučiny s pavouky, kočky,
duchy a užívaly si různé čarodějnické
radovánky. 

Míchali jsme lektvary, kouzlili, prolézali

tunelem plným pavouků, navlékali hady
z papírových ruliček, házeli mušky na
lepkavou pavučinu, skládali čarodějnické
puzzle a všichni jsme netrpělivě očekávali
páteční „Čarodějnický den“. 
Od rána se ve školce scházeli čarodějnice,
čarodějové, kouzelníci, kočky, a dokonce
přišel i jeden malý netopýr. Počasí nám
přálo, proto jsme si dopoledne užili na
zahradě.
Házet starým škrpálem, proletět se na
koštěti, ochutnat „hadí ocásek“, vylézt si
po žebříku pro začarovanou dobrotu, to
nebyl pro naše malé čarodějnice žádný
problém. A proto si všichni zasloužili
odměnu v podobě opékání rohlíků,
pojídání dobrot z čarodějnického pokladu
a domů si každý odnesl papírovou ča-
rodějnici a spoustu zážitků.

Lenka Jackuláková
učitelka MŠ Sluníčko

ZŠ LOgOPeDicKÁ

čarodějnice a jeden malý netopýr... Aktivity
upevňují vztahy

MŠ  LÁň

MŠ SLuníčKO

ZŠ a PrŠ KOLOWRATSKÁ

Den matek zahalený do srdíček

Po návratu z distanční
výuky jsme se mohli plno-
hodnotně věnovat pláno-
vaným aktivitám a čin-
nostem jak ve vyučování,

tak ve školní družině. 
Důraz byl kladen nejen na dodržování
epidemiologických opatření, ale hlavně
na upevňování přátelských vztahů mezi
žáky. 

V družině byl připraven Den vědy, při
kterém měly děti možnost si zkusit
vyrobit nenewtonovskou kapalinu, olejo-
vý déšť, lávovou lampu a sopku s tekoucí
lávou.     
V rámci hodin prvouky a tělesné výchovy
máme za sebou projektové dny: Zví-
řátkový den zaměřený na naše domácí
mazlíčky, a také Dopravní výchovu
specializovanou na cyklistiku. Hezké
počasí nám přálo, a tak jsme vyráželi na
procházky. Poznávali jsme jarní květiny
a celkové změny přírody.
Už se nemůžeme dočkat, co nás čeká další
měsíc.
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Poslední dubnový pátek patřil magii

Měsíc duben přišel s velkou nadějí návratu
dětí do školky. I když jsme se museli
vypořádat s testováním, které probíhalo
dvakrát týdně, vše jsme zvládli a hlavně
děti i rodiče byli moc šikovní. Vrátila se
pouze část dětí a to děti předškolní ve
dvou třídách, třetí třídu zaplnily děti
rodičů IZS. Paní učitelky se na děti moc

těšily. S nadějí, že se vrátí do MŠ i zbylé
děti. A to se vyplnilo poslední dubnový
týden, na který si paní učitelky připravily
pro děti Čarodějnický den. Celá školka se
v úterý proměnila v kouzelnou školku
plnou malých čarodějnic a čarodějů. Vařily
se lektvary, kouzlilo se, děti se učily létat
na koštěti, každá třída si připravila

Kouzelný měsíc plný radosti

Dne 30. dubna se v naší škole uskutečnil
projektový den. Kdybyste očekávali, že byl
zaměřený na čarodějnické řádění, zmýlili
byste se. Tento den patřil našim maminkám
a jejich svátku. 
Každý žák vysadil pro svoji maminku kytičku

do květináče, vyrobil přáníčko. A jaký by to
byl Den matek bez srdíčka - jedno vytvořily
děti v keramické dílně, to druhé, voňavé,
upekly z lineckého těsta. Vše vytvářely pod
vedením skvělých odbornic p. Fialové,
p. Červinkové a p. Horákové, kterým bychom
chtěli i touto cestou moc poděkovat. 

A nakonec ani čarodějnice nepřišly zkrátka
a děti si vlastnoručně jednu vyrobily.  

Kolektiv pedagogů ZŠ Kolowratská

program. Děti byly po tak dlouhé době
nadšené a celý den si moc užily. 
Všem přejeme krásný začátek jara. 

Za kolektiv MŠ Láň  Jandová Kateřina
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ZŠ JAVORNICKÁ

ZŠ MASARYKOVA
Letošní školní rok je pro nás všechny velmi

neobvyklý. Stále čekáme na pokyny z minis-
terstev a odhadujeme, jak se asi bude či nebu-
de ve škole učit. Museli jsme udělat velký
osobní posun v práci s digitální technikou.
Žáci s podporou rodičů hledali způsob indivi-
duální přípravy na vyučování. Většina žáků,
rodičů i učitelů to nakonec zvládla a máme
z toho velkou radost, každé spolupráce
a úspěchu si velice vážíme. 

Stále se snažíme s dětmi rozvíjet plno kom-
petencí a pracovat tak, aby nás vzdělávání
bavilo. Píšou se deníky, tvoří se plno projektů

a vlastních dílek. Takovým
velkým tématem byly letošní
čarodějnice. Na pavilonu se povedla kouzel-
nická škola se spoustou tajemných bytostí
a na 2. stupni žáci vytvořili nádherné čaroděj-
nice, které vyzdobily celou školu.

Nezapomněli jsme ani na maminky a kromě
krásných přáníček si maminky mohly „utrh-
nout“ i kytičku z rozkvetlého plotu před ško-
lou. 

Po zápisu do prvních tříd je jasné, že otevře-
me dvě první třídy, kde budou učit paní učitel-
ky Radoslava Müllerová a Marcela Ježková.

setkání budoucích prvních tříd se uskuteč-
ní v úterý 8. 6. 2021 v 15:30 h na pavilonu.
Rodiče se dozvědí, do které třídy bude jejich
prvňáček zařazen, domluví se s paní učitelkou
na potřebných záležitostech a odpovíme na
možné dotazy. Budeme se těšit na setkání!

Měsíc červen si přejeme ve školních lavicích,
abychom si školu aspoň trochu užili! Po

A jdeme do finále…

Ohlédnutí za korespondenčním zápisem
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Zápis do 1. ročníku byl stejně jako v loňském roce pozna-
menán mimořádnou zdravotní situací. Zápis proběhl
pouze formálně, bez účasti dětí, bez motivačního pro-
gramu Veselá školička, bez besed s rodiči. Přesto nás moc
potěšil zájem o vzdělávání v Javornické.  Ceníme si důvěry, kterou  do
naší školy vložili rodiče zapsáním svých dětí do 1. ročníku. Těšíme se na
společné školní putování. První zastávkou je setkání předškoláků
s budoucími paními učitelkami na začátku června. 

Pěstitelská výzva 3. A.Děti  z 1. A připravily maminkám překvapení.1. C  čarovala ve třídě i v parku.

Ukázka tvorby žáků 2. stupně.

VáŽně neVáŽně: Den šílených účesů
Po útrapách distanční výuky jsme se konečně vrhli na kýžené učení tváří
v tvář ve škole. V hlavách se od té doby učitelům honily převážně vážné
úvahy, jak žáky ještě o kousek posunout, než se o slovo přihlásí prázdni-
ny. Mozkovny učitelů ale naštěstí navštěvují i jiné myšlenky, než jen didak-
tické přístupy a strategie přesunu znalostí a dovedností z bodu  A (učitel)
do bodu B (žák). Škola má být také místem sdílení radosti, sounáležitosti
a empatie. 
Tomu napomáhá vedle každodenní mravenčí práce i řada třídních tema-
tických akcí a projektů. Je libo Den superhrdinů, Rej čarodějnic nebo
poslední akci celého 1. stupně Den šílených účesů?                     J. Janovec



zprávy

Přibližme, za jaké výsledky tým mladých volej-
balistů ocenění získal?
Kluci vyhráli sloučený přebor Královéhradeckého

a Pardubického kraje, a to bez ztráty setu při ode-
hraných 22 zápasech! Vrcholem pak bylo
Mistrovství ČR, kdy ve vyřazovacích bojích jen
těsně, po prohře v tie breaku 17:19, nepostoupili
mezi 4 nejlepší družstva turnaje.

Jak jste přečkali covidové období? 
V podstatě jsme hybernovali. Nechtěli jsme poru-

šovat nařízení, takže tréninky byly
individuální. Poslední tři měsíce
lockdownu to nevydržel kapitán
juniorů Jakub Červinka a připravil
2 x týdně on line tréninky, kterých
se účastnilo cca 50% žáků.

Projeví se pandemie na úbytku
dětí v oddíle?
Určitě, už se stalo. Není to však tak
špatné, jak jsem očekával. V jed-
notlivých družstvech u nás skon-
čili maximálně 2 hráči.

Co vás čeká v letošním roce
a jaké jsou nyní ambice?

Od této sezóny jsme si slibovali moc. Kluci v kade-
tech dokázali, dokud se hrálo, že patří mezi nejuž-
ší špičku v republice. Jak budeme pokračovat,
přesně nevíme, svaz nějak posunuje kategorie,
takže v současné chvíli netušíme, kdo bude moci
v té které soutěži nastoupit. V každém případě
junioři by měli hrát 1. ligu a kadeti extraligu. Žáci se
pokusí obhájit pozice v krajských přeborech
a z nich se kvalifikovat na Mistrovství ČR.

Miroslav Hofmann

Květnová činnost našeho klubu byla stále ještě
omezena na online tréninky a účast našich tre-
nérů a dalších členů na různých přednáškách
a seminářích prostřednictvím internetu. V oče-
kávaní uvolněním opatření jsme však začali plá-
novat letošní prázdninový program. Kromě tra-
dičního klubového soustředění na Jedlové,
které proběhne v termínu 7. – 14. srpna, jsme se
rozhodli využít letních měsíců k uspořádání
některých netradičních akcí. Připravujeme pěti-
denní příměstský tábor (26. – 30. července)
a víkendovou akci pro děti s přespáním v dojo
na konec srpna. Kromě toho chystáme přednáš-
ky a besedy na témata, která jsou stále aktuální,
jako je zdravá výživa. Činnost klubu podporuje
město Rychnov n. Kn, Královéhradecký kraj
a Národní sportovní agentura. TK

Všem milovníkům sportu a hlavně hokeje se
na vědomost dává, že STREET HOCKEY OPEN
AIR 2021 bude a je rozhodně na co se těšit.
Čeká vás skvělá show, kdy se proti sobě pod
širým nebem utká hned 16 týmů, v souboji
3 na 3 hráče. A pozor, objeví se i pár hokejo-
vých profíků. 
Zapište si datum, sobota 26. 6. 2021 a místo
konání, parkoviště FABu v Rychnově, kde se
odehraje tento ojedinělý sportovní event.
Zveme všechny, kdo si chtějí pořádně zafandit.
Pojďme společně ukázat, že Rychnov žije! 
Celou podívanou budeme streamovat přes
velkou LED obrazovku, máme pro vás připra-
vené občerstvení, vychlazené pivko, uzené
klobásky a spoustu dalšího. Namátkou: dětský
den s HC Rychnov, soutěže o ceny, hokejová
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Street hockey opeN

Hrajeme 

pro PFERDU!

V rámci OSLAV 
a na 

jsme se rozhodli zorganizovat 
.

PFERDA z.ú.

(vedle atletického stadionu)

19. 6. 2021

VK Sport se připojil k nápadu Jany Jaklové
z REMA a společně uspořádá charitativní tur-
naj pro Pferdu. V rámci této akce odehrají
kadetky REMY zápas s ligovým družstvem
kadetek Svitav a junioři VK Sport RK s extrali-
govými juniory také ze Svitav. „Myslím, že by
to mohlo být pěkné zahrání, takže srdečně
zveme všechny, kteří chtějí tuto akci podpořit a
zároveň zafandit kvalitnímu volejbalu,“ říká
Tomáš Novák.

Úbytek dětí v oddíle? 
Není to tak špatné, jak jsem očekával,
říká jednatel a trenér volejbalového oddílu VK Sport RK Tomáš Novák
Dubnové 14. zasedání Zastupitelstva města Rychnov nad Kněžnou mělo slavnostní
úvod. Starosta města Jan Skořepa a místostarostka Jana Drejslová předali ocenění
nejlepšímu Sportovci města a nejlepšímu Sportovnímu týmu města za rok 2020.
Sportovcem města se stal šachista Daniel Kožůšek, se kterým jsme přinesli rozhovor
v lednovém čísle zpravodaje. Sportovním týmem města zvolili zastupitelé volejbalo-
vý tým mladších žáků z VK Sport Rychnov nad Kněžnou, z.s. Na otázky zpravodaje
odpovídal jednatel oddílu Tomáš Novák. 

střelnice, chill out zóna, skvělé jídlo a pití.
Součástí bude i burza hokejových kartiček
a merch NHL bude prodávat hejduksport.cz, takže
hotovost s sebou.         Zdraví vás trealizační tým 

STEET HOCKEY OPEN AIR

Zástupci VK Sportu převzali ocenění od starosty města Jana Skořepy a místosta-
rostky Jany Drejslové. 
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zprávy

n RM schvaluje 
1. poskytnutí individuální dotace ve výši 20.000,00 Kč Euroregionu Pomezí Čech,
Moravy a Kladska – Euroregionu Glacensis, Panská 1492, Rychnov n. Kn., IČO:
64224619 na spolufinancování projektu „Cyklobusy do Orlických hor 2021“.
2. uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města Rychnov
nad Kněžnou s Euroregionem Pomezí Čech, Moravy a Kladska – Euroregionem
Glacensis, Panská 1492, Rychnov n. Kn., IČO: 64224619, dle předloženého návrhu.
n RM schvaluje uzavření Darovací smlouvy se společností ŠKODA AUTO a.s., se síd-
lem Mladá Boleslav, tř. Václava Klementa 869 na poskytnutí finančního daru ve výši
2,000.000,00 Kč na zabezpečení výkonu služby městské policie, dle předloženého
návrhu a pověřuje starostu města podpisem výše uvedené smlouvy. 
n RM schvaluje uzavření Darovací smlouvy se společností ŠKODA AUTO a.s., se síd-
lem Mladá Boleslav, tř. Václava Klementa 869 na poskytnutí finančního daru ve výši
550.000,00 Kč na podporu chytré mobility, občanské vybavenosti a sportu – sdílená
kola, dle předloženého návrhu a pověřuje starostu města podpisem výše uvedené
smlouvy. 
n RM schvaluje
1. poskytnutí dotací spolkům na rok 2021 dle vyhlášených programů: ProLokot, z.s.,
Rychnov n. Kn. - 11.000,00 Kč, ZO Českého zahrádkářského svazu č. 2, Rychnov n. Kn.
- 14.000,00 Kč, Mykologický klub z.s., Rychnov n. Kn. - 3.000,00 Kč, Společnost přátel
žehu, Praha – místní odbor - 3.000,00 Kč, Český svaz bojovníků za svobodu, Praha –
okresní - 4.000,00 Kč.
2. uzavření Veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotace z rozpočtu města Rychnov
nad Kněžnou, dle předloženého návrhu, dle bodu 1. usnesení.
n RM schvaluje
1. neposkytnutí individuální dotace na rok 2021 Mgr. Janu Váňovi, Sportovní 158,
Poděbrady, IČO: 02050692.
2. poskytnutí individuální dotace na rok 2021 ve výši 6.000,00 Kč Ing. Zdeňce
Dostálové a uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města
Rychnov nad Kněžnou, dle předloženého návrhu.
n RM souhlasí s přijímáním věcných darů mateřskými a základním školami v sou-
vislosti s onemocněním COVID-19, zejména roušek, respirátorů a testů uvedených v
seznamu Ministerstva zdravotnictví ČR.
n RM schvaluje přijetí účelového peněžitého daru pro Dům dětí a mládeže,
Rychnov n. Kn., Poláčkovo nám. 88 od Královéhradeckého kraje, Hradec Králové na
projekt „PŘÍRODA NA DOTEK 2021“.
n RM schvaluje přijetí účelového peněžitého daru pro Dům dětí a mládeže,
Rychnov n. Kn., Poláčkovo nám. 88 od Královéhradeckého kraje, Hradec Králové na
projekt „Soutěže a přehlídky v zájmovém vzdělávání 2021“.
n RM jmenuje konkursní komisi k provedení konkursního řízení na obsazení pra-
covního místa ředitele/ředitelky Základní školy Rychnov nad Kněžnou, Javornická
1596, Rychnov n. Kn. ve složení: předseda - Ing. Jan Skořepa, členové - Mgr. Jana
Drejslová, Mgr. Svatava Odlová, Mgr. Martina Bělková, pí Ludmila Cabalková, Ing. Petr
Hrnčíř, Mgr. Milan Kotek a pí Veronika Kodytková.
n RM vzala na vědomí návrh Smlouvy o právu provést stavbu „VD Ivanské jezero,
rekonstrukce hráze, ř. km 3,400“ a návrh Smlouvy o budoucím předání vyvolané
investice číslo O994210019, předložené Povodím Labe, státní podnik a schvaluje
1. budoucí zřízení služebnosti cesty k částem pozemků města Rychnov nad Kněžnou,
na kterých stavebník – Povodí Labe, státní podnik vybuduje stavby cest SO 03.08.01
Cesta do podhrází a SO 03.08.02 Cesta do zátopy.
2. budoucí zřízení věcného břemene umístění podzemních částí hráze (zavazovací
injekční bločky) k částem pozemků ve vlastnictví města Rychnov nad Kněžnou.
a projednala a doporučuje ZM ke schválení

1. uzavření Smlouvy o budoucím předání vyvolané investice číslo O994210019, tj.
stavebních objektů SO 06.01 Zábradlí v pravobřežním zavázání (stavební objekt bude
umístěn na pozemcích p.č. 2255/2 a p.č. 2254/1), SO 03.08.01 Přístup do podhrází
(stavební objekt bude umístěn na částech pozemků p.č. 2254/1, p.č. 2255/2, p.č.
3197/4 a p.č. 3099), SO 03.08.02 Přístup do zátopy včetně propustku DN 500 (staveb-
ní objekt bude umístěn na částech pozemků p.č. 2257/1 a p.č. 3197/4), SO 04
Přemostění koryta (stavební objekt bude umístěn na částech pozemků p.č. 3099, p.č.
2254/1, p.č. 2273/5 a p.č. 3197/4) a SO 05 Úprava příjezdu (stavební objekt bude

umístěn na  částech pozemků p.č. 3099, p.č. 3100, p.č. 2254/1, p.č. 2257/1 a p.č.
3197/4), vše v k.ú. Rychnov n. Kn. mezi Povodím Labe, státní podnik, se sídlem Víta
Nejedlého 951/8, Slezské Předměstí, Hradec Králové jako budoucím předávajícím a
městem Rychnov n. Kn. jako budoucím přejímajícím, dle předloženého návrhu.
2. uzavření Smlouvy o právu provést stavbu „VD Ivanské jezero, rekonstrukce
hráze, ř. km 3,400“, jejíž součástí bude i ujednání o budoucí směně částí pozemků
p.č. 3099, p.č. 2254/1 a p.č. 2257/1 z vlastnictví města Rychnov nad Kněžnou a
částí p.p.č. 3197/4 z vlastnictví Povodí Labe, státní podnik, vše v k.ú. Rychnov n.
Kn. (kromě ujednání o budoucím zřízení služebností a věcných břemen, jejichž
schválení spadá do pravomoci rady města), dle předloženého návrhu. 
n RM schvaluje uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo ze dne 25.02.2021 na
akci „Demolice lávky přes řeku Kněžnou v Rychnově nad Kněžnou v ulici Na Sboře“
se zhotovitelem ŠTĚPÁNEK, spol. s r.o., se sídlem Opočno, Nádražní 460, dle před-
loženého návrhu a pověřuje starostu města podpisem výše uvedeného dodatku.
Ing. Jan Skořepa Mgr. Jana Drejslová
starosta místostarostka

n ZM vzalo na vědomí zprávu o činnosti orgánů města.
n ZM vzalo na vědomí
1. rozpočtové opatření číslo 5/A/2021 k 08.03.2021.
2. rozpočtové opatření číslo 7/B/2021 k 22.03.2021.
3. rozpočtové opatření číslo 8/C/2021 k 06.04.2021.
n ZM schvaluje 
1. Rozpočtové opatření číslo 9/II/2021 k 26.04.2021.
2. Úpravy rozpočtu „Fondu nájemního domu Mírová 1760, Rychnov nad Kněžnou“ na
rok 2021 dle předloženého návrhu.
3. Snížení vyrovnávací platby na rok 2021 společnosti Kultura Rychnov nad Kněžnou,
s.r.o., Panská 79, Rychnov nad Kněžnou, IČO: 27475689 o 237.821,03 Kč na částku
5.705.978,97 Kč a uzavření Dodatku č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dota-
ce - vyrovnávací platby z rozpočtu města číslo VPS/3/2021 ze dne 08.12.2020 dle
předloženého návrhu.
n ZM vzalo na vědomí
1. žádost společnosti PZS, s.r.o. Na Ostrově 323, Třebechovice pod Orebem, IČO:
28822706 o prodloužení Podnájemní smlouvy a o posouzení výše dotace ze dne
07.12.2020.
2. žádost společnosti PZS, s.r.o. Na Ostrově 323, Třebechovice pod Orebem, IČO:
28822706 o poskytnutí dotace na úhradu ztráty z provozu zimního stadionu za
období od 01.10.2021 do 31.12.2021 ve výši 227.789,00 Kč ze dne 01.04.2021.
a schvaluje
1. Provozování zimního stadionu v Rychnově nad Kněžnou společností PZS, s.r.o. Na
Ostrově 323, Třebechovice pod Orebem, IČO: 28822706 v období od 01.10.2021 do
30.09.2026.  
2. Zvýšení neinvestiční dotace v režimu veřejné podpory DE MINIMIS společnosti
PZS, s.r.o. Na Ostrově 323, Třebechovice pod Orebem, IČO: 28822706 na úhradu
ztráty z provozu zimního stadionu na období od 01.01.2021 do 31.12.2021 o
227.789,00 Kč na částku 753.392,00 Kč.  
3. Uzavření Dodatku č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace na úhradu
ztráty z provozu zimního stadionu č. VPS/33/2021 uzavřené dne 14.12.2020 se spo-
lečností PZS, s.r.o. Na Ostrově 323, Třebechovice pod Orebem, IČO: 28822706 dle
předloženého návrhu.
a ukládá
1. radě města schválit Podnájemní smlouvu mezi TS RK, s.r.o. na straně nájemce a
PZS, s.r.o. na straně podnájemce na dobu určitou od 01.10.2021 do 30.09.2026.
2. starostovi města zapracovat do střednědobého výhledu rozpočtu města dotaci
na úhradu ztráty z provozu zimního stadionu pro společnost PZS, s.r.o. ve výši
911.156,00 Kč za kalendářní rok pro období od 01.01.2022 do 31.12.2023.

n ZM schvaluje
1. poskytnutí dotací na rok 2021 dle vyhlášených programů sportovním klubům,
spolkům a SDH dle předložených příloh č. 1, 2 a 3.
2. uzavření Veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotace z rozpočtu města Rychnov
nad Kněžnou dle předloženého návrhu.

n ZM schvaluje
1. neposkytnutí individuální dotace na činnost na rok 2021 spolku ČMMJ z.s.,
Okresnímu mysliveckému spolku Rychnov nad Kněžnou, Na Láni 1833, Rychnov n.
Kn., IČO: 67777660.
2. poskytnutí individuálních dotací na rok 2021 spolkům: Muzeum a galerie OH,
Rychnov n. Kn. - 25.000,00 Kč, Východočeské volné sdružení pro amatérský film a
video, z.s., Hradec Králové - 23.000,00 Kč, Na Venkově, z.s., Skruhrov nad Bělou -
26.000,00 Kč, M. Pecháčková - Muzeum hraček, Rychnov n. Kn. - 38.000,00 Kč, OKO -
vzdělávací a rozvojové centrum, z.s., Rychnov n. Kn. - 9.000,00 Kč, Rychnovský chrá-
mový sbor, Rychnov n. Kn. - 60.000,00 Kč.
3. poskytnutí individuální investiční dotace ve výši 10.000,00 Kč na rok 2021 spolku
ČMMJ z.s., Okresnímu mysliveckému spolku Rychnov nad Kněžnou, Na Láni 1833,
Rychnov n. Kn., IČO: 67777660.
4. uzavření Veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotace z rozpočtu města Rychnov
nad Kněžnou dle předloženého návrhu se spolky dle bodu 2. a 3. usnesení.
n ZM schvaluje poskytnutí dotace Římskokatolické farnosti - děkanství Rychnov
nad Kněžnou, IČO: 46456244, se sídlem Anatola Provazníka čp. 208, Rychnov n. Kn.
na obnovu kulturní památky - kostela sv. Havla (ÚSKP ČR 14607/6-2188), ulice
Svatohavelská v Rychnově n. Kn., na stavební parcele č. 1 v k.ú. Rychnov n. Kn., v
podobě obnovy střešní krytiny ve výši 140.000,00 Kč v rámci Programu regenerace
městských památkových rezervací a městských památkových zón pro rok 2021, jakož-
to spoluúčast města v rámci výše uvedeného dotačního programu.
n ZM schvaluje uzavření Dohody s obcí Jahodov o vytvoření společného školského
obvodu spádové mateřské školy, jejíž činnost vykonává Základní škola a mateřská
škola Rychnov nad Kněžnou, Roveň 60 dle předloženého návrhu.
n ZM schvaluje uzavření Dohody s obcí Jahodov o vytvoření společného školského
obvodu spádové základní školy, jejíž činnost vykonává Základní škola a mateřská škola
Rychnov nad Kněžnou, Roveň 60 dle předloženého návrhu.
n ZM odkládá rozhodnutí o pořízení Změny č. 4 Územního plánu Rychnova nad
Kněžnou do doby vydání Změny č. 3 Územního plánu Rychnov nad Kněžnou.
Zastupitelstvo města Rychnov nad Kněžnou, příslušné podle § 6 odst. 5 písm. a) záko-
na č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), v sou-
ladu s § 44 odst. d) zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu
(stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů, rozhoduje o návrzích na pořízení
Změny Územního plánu Rychnov nad Kněžnou:
1. od právnické osoby, která má vlastnická práva k pozemkům na území města - spo-
lečnosti ZEA RYCHNOVSKO a.s., se sídlem Javornice 354, 517 11 Javornice - prověření
požadavku na změnu podmínek prostorového uspořádání pro plochy VZ - výroba a
skladování - zemědělská výroba v hodnotě max. zastavěná plocha z 2000 m2 na hod-
notu 6000 m2 a v hodnotě max. výška z 9 m na hodnotu 25 m. Jedná se o zeměděl-
ské areály v Lipovce (Karolín) a v Dlouhé Vsi.
2. od fyzické osoby, která má vlastnická práva k pozemku na území města - prověře-
ní požadavku na změnu funkčního využití části p.p.č. 3142 v k.ú. Roveň u Rychnova
nad Kněžnou z ploch v nezastavěném území (funkční využití „NZ2 - plochy zeměděl-
ské - trvalý travní porost“) na zastavitelnou plochu pro bydlení ve funkci „SV - smíše-
né obytné venkovské“ - záměr výstavby rodinného domu.
následujícím způsobem: Zastupitelstvo města Rychnov nad Kněžnou odkládá rozhod-
nutí o pořízení Změny č. 4 Územního plánu Rychnova nad Kněžnou do doby vydání
Změny č. 3 Územního plánu Rychnov nad Kněžnou.

n ZM schvaluje prominutí třetího a čtvrtého měsíčního nájemného za rok 2021, a
to pro nájemce města Rychnov nad Kněžnou z prostor sloužících podnikání. Prominutí
nájmu se týká pouze těch podnikatelských subjektů, které měly v důsledku nouzové-
ho stavu vyhlášeného usnesením vlády ČR v souvislosti s šířením viru COVID-19 zaká-
záno podnikání. Prominutí nájmu se netýká subjektů založených nebo zřizovaných
městem Rychnov nad Kněžnou.
n ZM schvaluje uzavření Smlouvy o zřízení zástavního práva k nemovité věci, a to
p.p.č. 1152/191 - zastavěná plocha a nádvoří, jehož součástí je stavba Rychnov nad
Kněžnou, č.p. 1760, byt. dům, to vše v obci a k.ú. Rychnov n. Kn. (LV číslo 10001) ve
prospěch České republiky, Ministerstvo pro místní rozvoj, se sídlem Praha 1,
Staroměstské náměstí 6 dle předloženého návrhu.
n ZM schvaluje
1. uzavření Smlouvy o budoucím předání vyvolané investice číslo O994210019, tj.
stavebních objektů SO 06.01 Zábradlí v pravobřežním zavázání (stavební objekt bude 

Výtah ze zápisu z jednání Rady města 
v Rychnově nad Kněžnou ze dne 20.04.2021

Výtah ze zápisu 14. zasedání Zastupitelstva města 
Rychnov nad Kněžnou konaného dne 26.04.2021
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zprávy z radnice

umístěn na pozemcích p.č. 2255/2 a p.č. 2254/1), SO 03.08.01 Přístup do podhrází
(stavební objekt bude umístěn na částech pozemků p.č. 2254/1, p.č. 2255/2, p.č.
3197/4 a p.č. 3099), SO 03.08.02     Přístup do zátopy včetně propustku DN 500 
(stavební objekt bude umístěn na částech pozemků p.č. 2257/1 a p.č. 3197/4), SO 04
Přemostění koryta (stavební objekt bude umístěn na částech pozemků p.č. 3099, p.č.
2254/1, p.č. 2273/5 a p.č. 3197/4) a SO 05 Úprava příjezdu (stavební objekt bude
umístěn na  částech pozemků p.č. 3099, p.č. 3100, p.č. 2254/1, p.č. 2257/1 a p.č.
3197/4), vše v k.ú. Rychnov n. Kn. mezi Povodím Labe, státní podnik se sídlem Víta
Nejedlého 951/8, Slezské Předměstí, Hradec Králové jako budoucím předávajícím
a městem Rychnov n. Kn. jako budoucím přejímajícím dle předloženého návrhu.
2. uzavření Smlouvy o právu provést stavbu „VD Ivanské jezero, rekonstrukce hráze,
ř. km 3,400“,  jejíž součástí bude i ujednání o budoucí směně částí pozemků p.č. 3099,
p.č. 2254/1 a p.č. 2257/1 z vlastnictví města Rychnov nad Kněžnou a částí pozemku
p.č. 3197/4 z vlastnictví Povodí Labe, státní podnik, vše v k.ú. Rychnov n. Kn. (kromě
ujednání o budoucím zřízení služebností a věcných břemen, jejichž schválení spadá

do pravomoci RM) dle předloženého návrhu.
Ing. Jan Skořepa Mgr. Jana Drejslová
starosta místostarostka
n RM schvaluje uzavření Darovací smlouvy se společností ŠKODA AUTO a.s., se síd-
lem Mladá Boleslav, tř. Václava Klementa 869 na poskytnutí finančního daru ve výši
500.000,00 Kč na podporu veřejného prostoru – projekt „Výstavba dětského hřiště
Velká Láň“, dle předloženého návrhu a pověřuje starostu města podpisem výše uve-
dené smlouvy. 
n RM schvaluje uzavření Darovací smlouvy se společností ŠKODA AUTO a.s., se síd-
lem Mladá Boleslav, tř. Václava Klementa 869 na poskytnutí finančního daru ve výši
100.000,00 Kč na podporu ekologie a veřejného prostoru – projekt „Přírodní naučná
stezka Okolím Lesa Včelný 2021“, dle předloženého návrhu a pověřuje starostu
města podpisem výše uvedené smlouvy. 
n RM schvaluje uzavření Darovací smlouvy se společností ŠKODA AUTO a.s., se síd-
lem Mladá Boleslav, tř. Václava Klementa 869 na poskytnutí finančního daru ve výši
60.000,00 Kč na podporu sociálních aktivit – projekt „Výchovně rekreační tábor
2021“, dle předloženého návrhu a pověřuje starostu města podpisem výše uvedené
smlouvy. 
n RM schvaluje uzavření Darovací smlouvy se společností ŠKODA AUTO a.s., se síd-
lem Mladá Boleslav, tř. Václava Klementa 869 na poskytnutí finančního daru ve výši
550.000,00 Kč na podporu sportu a volného času – projekt „Rekonstrukce objektu
SÍMANKA v Rychnově nad Kněžnou“, dle předloženého návrhu a pověřuje starostu
města podpisem výše uvedené smlouvy. 
n RM schvaluje uzavření Dodatku č. 1 k Obchodní smlouvě ze dne 12.03.2013
ohledně zprostředkování nepeněžitého plnění pro zaměstnance města Rychnov nad
Kněžnou prostřednictvím digitálních peněženek se společností Edenred CZ s.r.o., se
sídlem Praha 8 – Karlín, Pernerova 691/42, dle předloženého návrhu a pověřuje sta-
rostu města podpisem výše uvedeného dodatku.

n RM schvaluje přijetí účelového peněžitého daru příspěvkovou organizací Dům
dětí a mládeže, Rychnov n. Kn., Poláčkovo nám. 88 od společnosti ŠKODA AUTO a.s.,
Mladá Boleslav na projekt „Zapoj se a sdílej“ ve výši dle předloženého návrhu.
n RM schvaluje uzavření Dohody s Muzeem a galerií Orlických hor v Rychnově nad
Kněžnou, se sídlem Rychnov n. Kn., Jiráskova 2 k zajištění letního provozu synagogy
od 25.05. do 15.10.2021, dle předloženého návrhu a pověřuje starostu města pod-
pisem výše uvedené dohody.
n RM schvaluje
1. na základě usnesení Zastupitelstva města Rychnov nad Kněžnou č.  19/2021  ze
dne 26.04.2021 nájemcům města Rychnov nad Kněžnou uvedeným v předloženém
seznamu prominutí nájemného z prostor sloužících podnikání za měsíc duben 2021
a květen 2021.
2. uzavření Dodatků k Nájemním smlouvám na prostory sloužící podnikání týkající
se prominutí nájemného za měsíc duben 2021 a květen 2021 s nájemci dle předlo-
ženého seznamu.
n RM schvaluje uzavření Dodatku ke Smlouvě o uzavření budoucí smlouvy o při-
pojení elektrického zařízení k distribuční soustavě do napěťové hladiny 0,4 KV – uza-
vřené na základě žádosti o připojení č. 4121605642 – při realizaci stavby nového
bytového domu v ul. Mírová (pod bazénem), parc. č. 974/2, 974/5, 974/11, 974/14,
1146/1, 1146/3, 1146/4, 516 01, Rychnov nad Kněžnou, se společností ČEZ
Distribuce, a.s., se sídlem Děčín IV – Podmokly, Teplická 874/8, dle předloženého
návrhu, na základě kterého bude termín realizace prodloužen do 15.06.2021 a pově-
řuje starostu města podpisem výše uvedeného dodatku.
n RM souhlasí s podnájmem víceúčelového sportovního zařízení – umělé chlaze-
né ledové plochy v Rychnově n. Kn. sestávající z p.p.č. 940/8 (zastavěná plocha a
nádvoří), jehož součástí je stavba: Rychnov nad Kněžnou, čp. 1648, občanská vyba-
venost, p.p.č. 940/6 (ostatní plocha) a p.p.č. 938/7 (ostatní plocha), to vše v obci a
k.ú. Rychnov n. Kn.  od 01.10.2021 do 30.09.2026,  nájemce společnost TS RK, s.r.o.,
se sídlem Rychnov n. Kn., Soukenická 1124, podnájemce společnost PZS, s.r.o., se
sídlem Třebechovice pod Orebem, Na Ostrově 323. 
n RM schvaluje 
1. uzavření Smlouvy o dílo na provedení souboru prací pod názvem „Rychnov nad
Kněžnou – průzkum pro doplňující zdroj vody“ se společností FINGEO s.r.o., se sídlem
Litomyšlská 1622, Choceň, dle předloženého návrhu.
2. cenovou nabídku a objednání zpracování odborného podkladu k žádosti o poskyt-
nutí podpory v rámci Národního programu Životní prostředí pro akci „Rychnov nad
Kněžnou – průzkum pro doplňující zdroj vody“ u zhotovitele – společnosti FINGEO
s.r.o., se sídlem Litomyšlská 1622, Choceň ze dne 21.04.2021.
a pověřuje starostu města podpisem výše uvedené smlouvy a cenové nabídky.
n RM schvaluje uzavření Smlouvy o dílo na akci „Plavecký bazén Rychnov n. Kn. –
oprava stěn a schodů“ se společností Bowling-Pool s.r.o., se sídlem Varšavská
715/36, 
Praha 2, dle předloženého návrhu a pověřuje starostu města podpisem výše uvede-
né smlouvy.
n RM schvaluje uzavření Smlouvy o dílo na akci „Plavecký bazén Rychnov nad
Kněžnou – 1.PP sanace zdiva“ se společností imesta spol. s r.o., se sídlem Dřevčice 9,

Dubá u České Lípy, dle předloženého návrhu a pověřuje starostu města podpisem
výše uvedené smlouvy.
n RM schvaluje uzavření Smlouvy o dílo na akci „Výstavba VO ul. Javornická,
Rychnov n. Kn. – bytové domy 2. část“ se společností Energomontáže Votroubek s.r.o.,
se sídlem Strojnická 1646, Rychnov n. Kn., dle předloženého návrhu. Smlouva o dílo
bude uzavřena na základě výjimky dle čl. 5 odst. 7 zásad zadávání veřejných zakázek
malého rozsahu a pověřuje starostu města podpisem výše uvedené smlouvy.
n RM schvaluje uzavření Dodatku č. 2 ke Smlouvě o dílo ze dne 25.02.2021 na akci
„Demolice lávky přes řeku Kněžnou v Rychnově nad Kněžnou v ulici Na Sboře“ se
zhotovitelem Štěpánek, spol. s r.o., se sídlem Opočno, Nádražní 460, dle předložené-
ho návrhu a pověřuje starostu města podpisem výše uvedeného dodatku.
n RM schvaluje 
1. výpůjčku budovy na p.p.č. 788 (zámecké jízdárny) a pozemků  p.č. 787 a  789/4
(zahrada) v obci a k.ú. Rychnov n. Kn. společnosti Jízdárna Fest s.r.o., se sídlem
Hradec Králové, Antonína Petrofa 2100/1, zastoupené jednateli Bc. Jakubem
Hrbáčem a panem Jaroslavem Šafarikem, ve dnech  19.08.2022-20.08.2022 za úče-
lem uspořádání hudebního  festivalu,  dle předloženého návrhu, a to za podmínky
doručení písemného souhlasu majitele objektu a pozemků s konáním akce. Dále
schvaluje přijetí ručení jednatelů společnosti Jízdárna Fest s.r.o. za peněžité závazky
společnosti.
2. uzavření zámeckého parku  v Rychnově n. Kn.  ve dnech 18.08.2022-21.08.2022
za účelem uspořádání hudebního  festivalu  společností Jízdárna Fest s.r.o., se sídlem
Hradec Králové, Antonína Petrofa 2100/1.
n RM schvaluje uzavření Dohody o umožnění umístění směrové tabule nad pla-
kátovací plochu na p.p.č. 321/1 v k.ú. Dlouhá Ves u Rychnova n. Kn. se společností
ZEA Rychnovsko a.s., se sídlem Javornice 354 za úplatu ve výši 500,00 Kč + DPH/rok
a za podmínek stanovených Policií ČR.
n RM souhlasí, aby   nově  vzniklá  zastávka  v  k.ú.  Lipovka  u  Rychnova  n.  Kn.
byla  nazvána „Lipovka“ (schvalováno již radou města dne 08.02.2021 pod usnese-
ním č. 44/2021), nebo alternativně v druhém pořadí i „Rychnov nad Kněžnou-
Lipovka“ s tím, že preferuje název „Lipovka“.
Ing. Jan Skořepa Mgr. Karel Štrégl
starosta radní 

n RM schvaluje uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti na akci
„VPIC Rychnov n/Kn., (RK), ul. SNP park. stání“ se společností CETIN a.s., se sídlem
Praha 9 - Libeň, Českomoravská 2510/19, dle předloženého návrhu a pověřuje sta-
rostu města podpisem výše uvedené smlouvy.
n RM schvaluje uzavření Smlouvy o realizaci překládky sítě elektronických komu-
nikací č. HK 2021 0042 na akci  „VPIC Rychnov n/Kn., (RK), ul. SNP park. stání“ se spo-
lečností CETIN a.s., se sídlem Praha 9 - Libeň, Českomoravská 2510/19, dle předlože-
ného návrhu a pověřuje starostu města podpisem výše uvedené smlouvy.
Ing. Jan Skořepa Mgr. Jana Drejslová
starosta místostarostka

Výtah ze zápisu z jednání Rady města 
v Rychnově nad Kněžnou ze dne 03.05.2021

Výtah ze zápisu z jednání Rady města 
v Rychnově nad Kněžnou ze dne 06.05.2021
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KUPON KŘÍŽOVKy 
Rychnovského zpravodaje 6/2021

Tajenky
......................................................................
......................................................................
......................................................................
......................................................................
......................................................................
......................................................................
......................................................................
......................................................................

Vyplněný kupón odešlete
poštou, e-mailem nebo ho

můžete vhodit do schránky v
přízemí budovy 

Národního domu, Panská 79
do 14. června 2021. 

Adresa:

...............................................

...............................................

...............................................

...............................................

křížovka

e-mail: (usnadní komunikaci)

V minulé křížovce jsme se dostali k tajemnu, které představuje duch
hradního pána Sukoráda. Pověst přibližuje osud jeho dcery Juliány,
která milovala mlynáře Vnislava... (PRVNÍ TAJENKA). Oba mladí lidé
totiž našli v sobě zalíbení, což se otci vůbec nezamlouvalo. Když zjistil, že
po dobrém si dcera svůj románek vymluvit nedá, uvěznil ji ve věži s tím,
že zde bude tak dlouho, než přijde k rozumu. Vnislav však neváhal a
pokusil se ji v noci vysvobodit. Po laně vyšplhal na věž, ... (DRUHÁ
TAJENKA) a utekl se svou milou z hradu. Pilování ale zaslechla stráž a tak
byli záhy dostiženi stíhacím... (TŘETÍ TAJENKA) v čele s rozzuřeným
otcem. Ten nejprve… (ČTVRTÁ TAJENKA) zastřelil svoji dceru a poté…
(PÁTÁ TAJENKA) jejího mlynářského svůdce. Na místě jejich smrti byl po
čase postaven… (ŠESTÁ TAJENKA). Na další pokračování pověsti o
hradu… (SEDMÁ TAJENKA) si musíte počkat do vydání příštího RZ.
VODOROVNĚ: A. Hlíza řeřišnice; nájezdník. – B. Geologická vrstva prvohor;
zastarale „milenec“. – C. Předávati vědomosti ve škole; japonská hora. – D.
Francouzský herec; hradba. – E. Krokodýl; selská píseň. – F. Divadelní závěs;
únosce Heleny. – G. Škobrtat; ženské jméno (2. 9.). – H. Lano používané při
výcviku artistů; příslušník drávidských národů v Indii. – I. Počítadlo; součást
růžového oleje; vzdělávací ústav; pásovec. – J. TŘETÍ TAJENKA; chem.značka
astatu; ovládnout. – K. Jméno herečky Mandlové; anglicky „cesta“; jméno
norských králů; plody. – L. Skříň; SPZ Strakonic; zkratka Kovodružstva; kozlík
lékařský. – M. Chobotnatci; kyt; kosmetický prášek; Rachmaninova opera. – N.
Jméno zpěvačky Ellefteriadu; ŠESTÁ TAJENKA; modla. – O. Jednotvárný
zpěv; místnost paláce; arabské mužské jméno; americké dopravní letadlo. –
P. Iniciály skladatele Dvořáka; slovensky „jací“; opak sudé; bezhrbý velbloud;
kmen v Súdánu; název nosovky. – R. Druh pryskyřice; ukazovací zájmeno;
pytlácké nástrahy; projev nastydnutí. – S. DRUHÁ TAJENKA.

SVISLE: 1. Bývalý náš vynikající házenkář; mraky; záducha. – 2. PÁTÁ
TAJENKA; město v Anglii. – 3. Španělské město; otvory ve zdi; vedle; MPZ
Nizozemska; SPZ Praha – město. – 4. Pletařský stroj; nepukavý plod; Zolův
román; SEDMÁ TAJENKA. – 5. Domácí jméno Anny; planetka; finské jezero;
zastarale „hra“. – 6. Orvat; německy „krát“; iniciály fotbalisty Panenky. – 7. Část
chrámu; míchati. – 8. Město v Peru; židovské ženské jméno. – 9. Předložka; Letní
čas (zkr.); manství. – 10. Chmelový keř; Ludolfovo číslo; pseudonym Gogola. –
11. PRVNÍ TAJENKA; najatý potlesk. – 12. Mlhovina; jeden ze Sněhurčiných
trpaslíků. – 13. Umyvadlo; řecká hora; značka kilometru. – 14. Hořký žaludeční
lék; šachový závěr hry; kladná elektroda; nešika. – 15. Být pověšen; ode dne
vydání; tahouni; ČTVRTÁ TAJENKA. – 16. Jednotka hmotnosti SSSR; jádro
výpovědi; struma; solmizační slabika; nepravda. – 17. Léčebná metoda;
hospodářská nádoba. – 18. Bia; starší platidlo Francie; město v USA.
NÁPOVĚDA: A – MAKA, D – REDAN, I – IONON, O – MELOPA, P – BUL, 4 –
KOTON, 7 – NEOS, 8 – OMATE, 13 – ÍDA, 16 – RÉMA, 18 – SALUTE.                         

Vladimír Čihák

luštěte se zpravodajem

Tajenky křížovky ze zpravodaje  5/2021:
hradní síně - ohnivé psi -  Suchoměřicím -  první hodinu - Sukoráda

Výherci křížovky 5/2021, blahopřejeme všem úspěšným luštitelům. 
Tentokrát byli vylosováni: 1) VÁCLAV HOVAD, Mírová 1441, RK.  
2) ROBERT MIMRA, Zborovská 1568, RK. 3) BĚLA HACKLOVÁ, Školní 324, Doudleby n. O. 
Vylosovaní luštitelé si své ceny mohou vyzvednout v Městském informačním centru na
Starém náměstí.

Duchové a další nadpřirozené bytosti – 3.



 
být zábava!
Hledáme brigádníky a brigádnice do hypermarketu 

 

 720 949 654 
itesco.cz/kariera 
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